
DE SCHADUW VAN ANDRÉ HAZES 
INLEIDING 

Welkom bij "De Schaduw van..." serie, een unieke verzameling verhalen die de levens van 
buitengewone historische figuren belicht vanuit een bijzonder perspectief. In deze serie volgen we 
de levensloop van mensen die de wereld hebben veranderd, maar niet door de lens van een 
traditionele biografie. In plaats daarvan worden deze verhalen verteld door een mysterieuze 
alwetende entiteit bekend als de Schaduw – een getuige die door de eeuwen heen heeft 
rondgezworven, onzichtbaar maar alomtegenwoordig, en die de meest intieme momenten van deze 
bijzondere levens heeft waargenomen. 



In dit verhaal richten we ons op André Hazes, de volkszanger die Nederlands muzikale landschap 
voorgoed veranderde. Geboren in een eenvoudig gezin in de Amsterdamse Albert Cuypstraat, 
groeide hij uit tot een icoon dat de harten van miljoenen Nederlanders veroverde met zijn rauwe, 
emotionele levensliederen. Achter zijn krachtige stem en onmiskenbare podiumaanwezigheid 
schuilde echter een man die worstelde met zijn eigen demonen, met een leven vol 
tegenstrijdigheden, triomfen en tragedies. 

Dit verhaal neemt u mee door de glorieuze hoogtes en de donkere dalen van Hazes' turbulente leven 
– van zijn ontdekking als wonderkind op de Albert Cuypmarkt tot zijn legendarische afscheid in de 
Amsterdam Arena. U zult getuige zijn van zijn strijd met faam, zijn zoektocht naar liefde en 
acceptatie, en de onsterfelijke muzikale erfenis die hij achterliet. De Schaduw was er bij elke stap, 
en fluistert nu de diepere waarheden van André's leven, die soms zelfs voor hemzelf verborgen 
bleven. 

PROLOOG 

Ik ben wat altijd was en altijd zal zijn. De stille getuige die zonder oordeel door de bladzijden van 
de geschiedenis glijdt, die de grootsheid en kleinheid van de mensheid in gelijke mate aanschouwt. 
Ik ben de Schaduw, ongrijpbaar maar altijd aanwezig, een zwijgende metgezel voor zowel koningen 
als bedelaars. In de eeuwigheid die ik heb doorlopen, heb ik vele stemmen gehoord die probeerden 
te spreken voor degenen die geen stem hadden, maar weinigen resoneerden zo krachtig als de stem 
van een kleine jongen uit de Albert Cuypstraat. 

In het naoorlogse Amsterdam, tussen de marktkramen en volks cafés van een stad die zichzelf 
herbouwde, ontmoette ik André Hazes. Niet als een groot staatsman of veroveraar, maar als een 
kind met een ongewone gave – een stem die het vermogen had om direct tot de ziel te spreken. In 
een tijd waarin Nederland zocht naar zijn identiteit in een veranderende wereld, zou deze jongen 
uitgroeien tot een symbool van authentieke emotie in een samenleving die steeds oppervlakkiger 
leek te worden. 

Ik stond naast hem in de rokerige kroegen waar hij als kind zong voor muntgeld. Ik voelde de 
trillingen van zijn stemgeluid dat door de jaren heen rijper en dieper werd. Ik zag hoe de lichten van 
het succes hem verblindden en hoe de duisternis van zijn eigen geest hem vaak dreigde te 
verzwelgen. André was niet zomaar een zanger; hij was een boodschapper van de rauwheid van het 
bestaan, een man die zijn eigen pijn en vreugde vertaalde in liederen die een hele natie troost 
brachten. 

Nu, terwijl de laatste tonen van zijn leven zijn weggeëbd en alleen zijn muziek en herinneringen 
resteren, onthul ik dit verhaal – niet als een simpele kroniek van feiten en jaartallen, maar als een 
intieme blik in de ziel van een man die, ondanks of misschien juist dankzij zijn gebreken, een 
onuitwisbare afdruk heeft achtergelaten op het Nederlandse collectieve bewustzijn. 

HOOFDSTUK 1: De jongen van de Albert Cuyp 

Amsterdam, 1951. De wederopbouw na de oorlog ging gestaag door en de stad hervond langzaam 
haar ritme. In een bescheiden woning aan de Albert Cuypstraat 25-hs werd op 30 juni een jongen 
geboren die de naam André Gerardus Hazes kreeg. Het was een hete zomerdag, en de kreten van 
marktkooplui drongen door de open ramen naar binnen, als een eerste serenade voor de pasgeboren 



baby. Niemand kon vermoeden dat dit kind zou uitgroeien tot Nederlands meest geliefde 
volkszanger. 

Het gezin Hazes leefde in bescheiden omstandigheden. Vader Gerardus, een hardwerkende maar 
ook harde man, werkte op de markt en moeder Ciska probeerde met moeite de eindjes aan elkaar te 
knopen voor haar groeiende gezin. De kleine André was het zesde kind in het gezin en groeide op in 
een omgeving waar geld vaak schaars was maar lawaai en emoties rijkelijk aanwezig waren. 

De Albert Cuypmarkt vormde het decor van zijn vroege jeugd – een kleurrijk, levendig schouwspel 
dat alle zintuigen prikkelde. De geur van verse haring vermengd met die van exotische specerijen, 
het geluid van kooplui die hun waren aanprezen, en de bonte verzameling van mensen die er 
dagelijks samenkwamen. Het was hier dat André als kind zijn eerste stappen in de wereld van de 
muziek zette. 

Al op vijfjarige leeftijd ontdekte hij dat zijn stem iets bijzonders had. Hij zong spontaan mee met 
liedjes op de radio, en zijn ouders merkten op dat hij een natuurlijk gevoel had voor melodie en 
ritme. Het was echter niet thuis, maar op de markt waar zijn talent voor het eerst werd opgemerkt 
door een breder publiek. Op achtjarige leeftijd stond de kleine André tussen de marktkramen te 
zingen, aanvankelijk verlegen en met een dunne kinderstem, maar met een expressie die de 
voorbijgangers deed stoppen en luisteren. 

"Geef die jongen een stuiver als je hem wilt horen zingen," riepen de marktkooplui, die al snel het 
potentieel van de kleine performer inzagen. En de mensen gaven graag – niet alleen voor het 
entertainment, maar ook omdat ze geraakt werden door de pure emotie die uit de stem van het kind 
klonk. André zong voornamelijk liedjes van zijn idolen Johnny Jordaan en Willy Alberti, 
volkszangers die met hun levensliederen de harten van de Amsterdammers hadden veroverd. 

Deze spontane optredens op de Albert Cuyp vormden André's eerste podium, maar het was de 
ontmoeting met Johnny Kraaykamp die zijn leven voorgoed zou veranderen. De bekende acteur en 
komiek passeerde op een dag de markt en werd getroffen door de bijzondere stem van het jongetje. 
Hij bleef staan, luisterde aandachtig, en wist meteen dat hij voor iets uitzonderlijks stond. 

"Hoe heet je, jongen?" vroeg Kraaykamp. 

"André Hazes, meneer," antwoordde de jongen, een beetje overdonderd door de aandacht van de 
bekende Nederlander. 

"En hoe oud ben je, André?" 

"Acht jaar, meneer." 

Kraaykamp knikte bedachtzaam. "Je hebt een stem die mensen raakt, weet je dat? Zou je het leuk 
vinden om een plaatje op te nemen?" 

De ogen van de jonge André werden groot van verbazing en opwinding. Een plaatje opnemen, zoals 
zijn idolen? Het leek te mooi om waar te zijn. 

Dankzij Kraaykamps connecties in de muziekwereld kreeg André inderdaad de kans om zijn eerste 
single op te nemen: "Droomschip". Met zijn heldere kinderstem zong hij over een fantasiewereld 
van verre reizen en avonturen, een schril contrast met de realiteit van zijn leven in de volkse buurt. 



De plaat werd uitgebracht in 1966 en de negenjarige André werd plotseling een bezienswaardigheid. 
Hier was een wonderkind uit de volksbuurt, een natuurtalent dat rechtstreeks uit het hart zong. 

Maar de wereld van de muziekindustrie was hard en onvoorspelbaar, zelfs – of misschien juist – 
voor een kind. Na de initiële opwinding en aandacht bleef het verwachte succes uit. Er volgden nog 
enkele singles, maar geen ervan wist de hitlijsten te bereiken zoals gehoopt. De platenmaatschappij 
verloor al snel interesse in de jonge zanger wiens stem bovendien begon te veranderen door de 
puberteit. 

Voor André was deze vroege kennismaking met roem en de daaropvolgende teleurstelling een harde 
les. Hij keerde terug naar het gewone leven, naar school en later naar diverse baantjes, maar de 
smaak van het optreden en de waardering van het publiek bleef hem bij. Diep vanbinnen wist hij dat 
zijn stem – nu dieper en krachtiger wordend – ooit weer gehoord zou worden. 

Ondertussen werd het leven thuis steeds moeilijker. Het huwelijk van zijn ouders stond onder druk 
en de spanningen in het gezin namen toe. André, gevoelig en emotioneel van aard, absorbeerde deze 
spanningen en vond in muziek een uitlaatklep voor zijn gevoelens. In de privacy van zijn kamer 
schreef hij zijn eerste eigen teksten – eenvoudige maar oprechte woorden over liefdesverdriet, 
eenzaamheid en verlangen, thema's die later de kern zouden vormen van zijn repertoire. 

In de straten van Amsterdam, ver van de glitter en glamour van de showbizz, groeide André op tot 
een jongeman met een scherp oog voor de realiteit van het volkse leven. Hij werkte als 
marktkoopman, vrachtwagenchauffeur en in de slagerij – ervaringen die hem in direct contact 
brachten met het dagelijks leven van gewone mensen en hun strijd, vreugde en verdriet. Het was 
deze verbinding met het volk die later zou doorklinken in zijn muziek en die hem geliefd zou 
maken bij een breed publiek. 

Maar voordat hij die muzikale doorbraak zou ervaren, moest André nog veel meer levenslessen 
leren. De weg naar succes zou nog lang en zwaar zijn, bezaaid met obstakels en teleurstellingen. 
Toch bleef de droom van een muzikale carrière altijd sluimeren, wachtend op het juiste moment om 
weer tot leven te komen. 

Fluistering van de Schaduw: Ik zag je daar staan, kleine André, tussen de kramen en het rumoer, 
met een stem die groter was dan jezelf. Je zong omdat je niet anders kon, omdat de muziek een 
vlucht bood uit de benauwde werkelijkheid van je jeugd. Nog wist je niet dat je grootste gave – het 
vermogen om emoties rauw en ongefilterd te vertalen in lied – voortkwam uit je diepste wonden. 
Dat de jongen die voor stuivers zong op de markt, ooit de stem van een generatie zou worden, was 
een geheim dat alleen de tijd kon onthullen. 

HOOFDSTUK 2: De lange weg terug 

Na zijn korte flirt met roem als kindster, volgden voor André Hazes jaren van relatieve anonimiteit. 
De platenmaatschappij die hem als wonderkind had ontdekt, liet hem vallen toen zijn stem begon te 
veranderen en de verkoopcijfers tegenvielen. Het was een harde les voor een jongen die even had 
mogen proeven van de zoete smaak van succes, om vervolgens terug te keren naar de harde realiteit 
van het alledaagse leven. 

De tienerjaren van André waren niet gemakkelijk. School was voor hem nooit een prioriteit 
geweest; zijn hart lag bij muziek, niet bij boeken. Hij verliet de schoolbanken op jonge leeftijd en 



nam diverse baantjes aan om in zijn levensonderhoud te voorzien. Als marktkoopman, 
vrachtwagenchauffeur, glazenwasser en slager leerde hij de rauwe kant van het leven kennen. Het 
waren ervaringen die hem in direct contact brachten met alle lagen van de bevolking en die hem een 
scherp inzicht gaven in de worstelingen, vreugdes en verdriet van gewone mensen. 

Thuis werd de situatie er niet beter op. De relatie tussen zijn ouders verslechterde en het gezin viel 
uiteindelijk uiteen. André, die altijd al gevoelig was voor emotionele spanningen, zocht troost in de 
muziek. In de avonduren, na lange werkdagen, schreef hij teksten over zijn ervaringen en gevoelens 
– eenvoudige maar diepgevoelde woorden die later de basis zouden vormen voor veel van zijn grote 
hits. 

Maar de weg terug naar een muzikale carrière was lang en onzeker. André bleef optreden waar hij 
kon – in kleine cafés, op bruiloften en partijen, vaak voor een bescheiden vergoeding. Zijn stem, die 
inmiddels was gerijpt tot een krachtig, rauw instrument, begon geleidelijk aan meer aandacht te 
trekken. Toch leek een echte doorbraak als volwassen artiest ver weg. 

De kentering kwam op een onverwacht moment. Het was 1976 en André werkte als barman in café 
De Krommerdt in Amsterdam-Noord, waar hij af en toe ook optrad voor de gasten. Tijdens een van 
deze optredens werd hij opgemerkt door muziekproducent Tim Griek, die onder de indruk was van 
zijn stem en podiumaanwezigheid. Griek zag wat vele anderen hadden gemist: het authentieke 
talent van Hazes, zijn vermogen om emoties rechtstreeks en zonder filter over te brengen op zijn 
publiek. 

"Jij hebt iets bijzonders," zei Griek na het optreden. "Heb je eigen materiaal?" 

André aarzelde even. "Ik schrijf wel eens wat, ja. Gewoon, teksten over het leven, over liefde en 
zo." 

"Ik wil dat horen," drong Griek aan. 

Die avond markeert het begin van een samenwerking die André's leven zou veranderen. Griek 
herkende in de teksten en melodieën van Hazes een rauwe eerlijkheid die zeldzaam was in het 
Nederlandse muzieklandschap van die tijd. Hier was een artiest die zong over het echte leven, 
zonder opsmuk of pretentie. 

Met Griek als producer en mentor begon André serieus te werken aan zijn comeback. Samen 
verfijnden ze zijn ruwe diamant van een stem en werkten aan arrangementen die zijn teksten 
optimaal tot hun recht lieten komen. De eerste singles die uit deze samenwerking voortkwamen, 
waaronder "Eenzaam zonder jou" en "De vlieger", trokken de aandacht van radio en publiek. Hier 
was een nieuwe stem, authentiek en doorleefd, die een gat in de markt vulde. 

Het was echter "Een beetje verliefd", uitgebracht in 1981, dat André definitief op de kaart zette als 
volwassen artiest. Het lied, met zijn eerlijke tekst over de kwetsbaarheid van de liefde en het unieke 
stemgeluid van Hazes, raakte een gevoelige snaar bij het Nederlandse publiek. De single werd een 
enorme hit en stond wekenlang in de hitlijsten. 

Na jaren van twijfel en hard werken had André eindelijk zijn plek in de muziekwereld gevonden. 
Hij was geen kindster meer, maar een volwassen artiest met een duidelijke, eigen stem. Het succes 
van "Een beetje verliefd" opende deuren die lang gesloten waren gebleven. Platenmaatschappijen 
die hem eerder de rug toe hadden gekeerd, stonden nu in de rij om met hem samen te werken. 



In deze periode van hernieuwde aandacht ontmoette André ook een jonge vrouw genaamd Ellen 
Wolf. Ze was acht jaar jonger dan hij en werkte als serveerster in een café waar hij regelmatig 
kwam. Hun ontmoeting groeide uit tot een relatie die in 1981 werd bezegeld met een huwelijk. 
Ellen, met haar nuchtere en stabiele karakter, leek precies wat André nodig had in een leven dat 
steeds turbulenter werd door zijn groeiende bekendheid. 

Het huwelijk met Ellen en de geboorte van hun eerste kind, dochter Roxeanne in 1983, bracht een 
nieuwe dimensie in André's leven. Voor het eerst ervoer hij de vreugde en verantwoordelijkheid van 
het vaderschap, een ervaring die zijn muziek verrijkte met nieuwe emoties en perspectieven. Zijn 
teksten, altijd al persoonlijk en doorleefd, kregen een extra laag van diepte. 

De jaren die volgden waren een periode van intense creativiteit en groeiend succes. André's albums, 
waaronder "Gewoon André" (1982) en "Voor jou" (1983), verkochten goed en verstevigden zijn 
positie als een van Nederlands meest populaire artiesten. Zijn concerten trokken volle zalen en zijn 
verschijningen op televisie haalden hoge kijkcijfers. 

Maar met het succes kwamen ook nieuwe uitdagingen. André, die nooit was voorbereid op de druk 
en verwachtingen die bij roem horen, begon tekenen van stress te vertonen. Hij vond troost in 
alcohol, wat aanvankelijk begon als een manier om zenuwen te bedwingen voor optredens, maar 
geleidelijk een meer structureel probleem werd. Daarnaast begon zijn huwelijk met Ellen scheurtjes 
te vertonen onder de druk van zijn carrière en de levensstijl die daarbij hoorde. 

Toch bleef André doorgaan, gedreven door een mengeling van passie voor muziek en de angst om 
de erkenning die hij zo hard had bevochten, weer te verliezen. Hij werkte onvermoeibaar aan 
nieuwe liedjes, trad op waar hij kon en probeerde tegelijkertijd een goed gezinsleven in stand te 
houden. Het was een balanceeract die steeds moeilijker vol te houden was. 

In 1984 werd zijn zoon Melvin geboren, wat opnieuw een moment van grote vreugde was. Maar de 
spanning tussen zijn rol als publiek figuur en zijn privéleven bleef groeien. Ellen, die meer 
stabiliteit en aanwezigheid verlangde, raakte steeds meer gefrustreerd door André's drukke schema 
en zijn toenemende alcoholgebruik. 

De lange weg terug naar succes had André veel gekost. Hij had gevochten voor elke kans, elke 
erkenning, en nu hij eindelijk de waardering kreeg waar hij naar had verlangd, dreigde hij te 
bezwijken onder de last ervan. Het was een paradox die hem zou blijven achtervolgen: het 
verlangen naar aandacht en liefde dat hem dreef in zijn muziek, was tegelijkertijd een last die hem 
in zijn persoonlijke leven vaak te zwaar werd. 

Fluistering van de Schaduw: De jaren in de schaduw vormden je meer dan het licht van de 
schijnwerpers ooit zou kunnen, André. In elke afgewezen deur, in elke late avond in rokerige cafés, 
werd je stem dieper, je blik scherper. Je leerde de taal van verlies en wederopstanding; woorden die 
je later zou zingen met een overtuiging die alleen komt van het echt doorleefd hebben. Niemand gaf 
je iets cadeau – elk moment op het podium moest je veroveren, zoals een man die vecht voor zijn 
laatste adem. En juist in die strijd vond je wat zo weinigen bezitten: authenticiteit die rechtstreeks 
tot het hart spreekt. 

HOOFDSTUK 3: Bloed, zweet en drank 



De jaren tachtig zagen André Hazes uitgroeien tot een fenomeen in de Nederlandse muziekwereld. 
Na het succes van "Een beetje verliefd" volgden hit na hit – "Zondag", "Zomer", "De glimlach van 
een kind" – liedjes die in de ziel van het Nederlandse volk sneden met hun directe, ongepolijste 
emotie. Hazes zong over liefde, verlies, eenzaamheid en verlangen op een manier die elke luisteraar 
het gevoel gaf dat hij of zij rechtstreeks werd aangesproken. 

De podia werden groter, de zalen voller. André Hazes was niet langer de jongen die in kroegen zong 
voor wat fooien; hij was nu een gevestigde naam, een artiest wiens affiches in heel Nederland te 
zien waren. Elk optreden bevestigde zijn unieke connectie met zijn publiek. In tegenstelling tot veel 
andere artiesten, die een zekere afstand bewaarden, was André een van hen. Hij zong niet voor, 
maar met zijn publiek, deelde hun vreugde en verdriet in elke noot die hij zong. 

"Ik zing voor de gewone man," zei hij vaak in interviews. "Omdat ik zelf een gewone man ben." 
Het was deze authenticiteit die hem zo geliefd maakte. In een muziekwereld die steeds sterker werd 
gedomineerd door voorgekauwde Engelstalige popmuziek, was André Hazes een oase van echtheid 
en herkenbaarheid. 

Maar terwijl zijn professionele leven bloeide, begonnen de scheuren in zijn privéleven steeds 
zichtbaarder te worden. Het huwelijk met Ellen stond onder toenemende druk. De constante 
tournees, de late nachten, en André's groeiende afhankelijkheid van alcohol zorgden voor afstand 
tussen hen. Ellen had gehoopt dat haar stabiliserende invloed voldoende zou zijn om André in 
balans te houden, maar ze merkte dat ze steeds meer vocht tegen de aantrekkingskracht van zijn 
andere leven – het leven van roem, aanbidding en excessen. 

"Soms denk ik dat zijn muziek de enige echte liefde van zijn leven is," vertrouwde Ellen een 
vriendin toe in die periode. "En misschien zijn publiek." 

Voor André zelf was deze periode een constante worsteling tussen de euforie van het succes en de 
donkere perioden van zelfhaat en twijfel die hem steeds vaker overmanden. Het schrijven van 
liedjes was voor hem altijd een vorm van therapie geweest, een manier om zijn diepste emoties te 
verwerken. Maar nu het succes zo overweldigend was geworden, leek zelfs die uitlaatklep niet meer 
voldoende. 

De drank werd een steeds prominentere metgezel. Wat begon als een manier om zenuwen voor 
optredens te onderdrukken, groeide uit tot een constante behoefte. André, die zichzelf altijd had 
gepresenteerd als een man zonder maskers, begon ironisch genoeg een façade op te bouwen – die 
van de altijd vrolijke, geharde volkszanger die het leven vierde met een glas in de hand. 

"Iedereen ziet me als de vrolijke drinker," vertrouwde hij een keer toe aan Tim Griek, zijn producer 
en inmiddels goede vriend, na een lange nacht in de studio. "Maar niemand ziet de tranen die 
volgen als iedereen weg is." 

Ook fysiek begon André de tol te betalen voor zijn levensstijl. Zijn gewicht nam toe, deels door het 
vele drinken, deels door de onregelmatige maaltijden tussen optredens door. Zijn handelsmerk werd 
de witte zakdoek waarmee hij tijdens optredens het zweet van zijn voorhoofd veegde – een beeld 
dat zowel zijn toewijding aan zijn kunst symboliseerde als de fysieke inspanning die het hem kostte. 

In 1987 kwam het onvermijdelijke: zijn huwelijk met Ellen liep stuk. De scheiding was pijnlijk en 
publiek, zoals alles in het leven van een man die zo in de schijnwerpers stond. Voor André was het 
een diep persoonlijk verlies, dat des te meer schrijnde omdat hij, ondanks zijn imago als man van 



het volk die alles deelde, in werkelijkheid moeite had om zijn diepste emoties rechtstreeks te uiten, 
behalve via zijn muziek. 

De periode na de scheiding was er een van zowel professionele triomfen als persoonlijke chaos. 
André stortte zich op zijn werk, nam album na album op en trad op waar hij maar kon. Het gebruik 
van alcohol en sigaretten nam toe – soms in zulke mate dat zijn stem eronder leed. Toch bleef hij 
optreden, gedreven door een mengeling van financiële noodzaak en de emotionele behoefte aan de 
liefde van zijn publiek. 

Het was in deze turbulente periode dat André ook een nieuwe liefde vond. Rachel van Galen, een 
jonge vrouw die werkte in de horeca, bracht een frisse energie in zijn leven. Hun relatie begon als 
een wervelwind en ontwikkelde zich snel tot iets serieus. Rachel was jong, energiek en niet onder 
de indruk van zijn beroemdheid – eigenschappen die André aantrekkelijk vond na jaren in de 
schijnwerpers. 

"Ze ziet mij, niet de artiest," zei hij over haar in een zeldzaam openhartig interview. "En dat is zo 
verdomd zeldzaam in mijn leven." 

Met Rachel aan zijn zijde leek André korte tijd in staat om zijn demonen op afstand te houden. Ze 
deelde zijn liefde voor het leven, zijn humor en zijn directheid. Voor het publiek werden ze al snel 
een herkenbaar koppel – André in zijn kenmerkende geruite overhemd, Rachel jong en stralend aan 
zijn zijde. 

Maar zelfs deze nieuwe liefde kon niet voorkomen dat André's zelfdestructieve patronen zich 
voortzetten. Zijn behoefte aan drank bleef groeien, en met zijn toenemende gewicht kwamen 
gezondheidsproblemen. Artsen begonnen hem te waarschuwen voor de risico's die hij liep, maar 
zoals zoveel verslaafden vond André het moeilijk om deze waarschuwingen ter harte te nemen. 

"Als ik niet meer kan drinken, kan ik niet meer zingen," merkte hij eens op, half grappend, half 
serieus. "Die twee zijn voor mij verbonden." 

Ondanks – of misschien dankzij – deze persoonlijke worstelingen, bleef André's muziek mensen 
raken. Hits als "Zij gelooft in mij" en "Een beetje verliefd" werden klassiekers die generaties 
zouden overspannen. Hij zong over het leven zoals het was, met al zijn vreugde en verdriet, en 
mensen herkenden zichzelf in zijn verhalen. 

In 1988 gebeurde er iets dat André's leven opnieuw zou veranderen. Zijn producer en vriend Tim 
Griek kwam bij een auto-ongeluk om het leven. Het was een verpletterende klap voor André, die in 
Griek niet alleen een muzikale bondgenoot had gevonden maar ook een van de weinige mensen die 
hem door zijn façade heen zagen. 

"Tim was de enige die me echt kende," zei André bij de begrafenis. "Hij zag alles wat ik probeerde 
te verbergen." 

Het verlies van Griek liet een leegte achter, zowel persoonlijk als professioneel. De man die André's 
ruwe diamant van een talent had geslepen en gepolijst, was niet meer. Het was een keerpunt dat 
André nog dieper de fles in dreef en hem confronteerde met zijn eigen sterfelijkheid op een manier 
die hij tot dan toe had weten te vermijden. 



De laatste jaren van het decennium waren een constante strijd tussen André's professionele succes 
en zijn persoonlijke demonen. Hij had alles bereikt wat een artiest kon wensen – goud en platina 
platen, uitverkochte concerten, een publiek dat hem adoreerde – maar de innerlijke rust die hij 
zocht, bleef buiten bereik. Het was een paradox die schrijnend werd verwoord in een van zijn meest 
aangrijpende liedjes uit die periode: "Ik leef m'n eigen leven", waarin hij zong over de eenzaamheid 
te midden van zoveel mensen die om hem heen stonden. 

Fluistering van de Schaduw: Ik zag je achter de coulissen, André, na elk concert uitgeput 
neervallen, je lichaam leeg na weer een ziel-uitstortende performance. De fles die troost bracht was 
nooit ver weg, een vloeibaar schild tegen een wereld die te veel van je vroeg. Je zong over de pijn 
van anderen maar bewaarde je eigen pijn zorgvuldig, als een kostbaar geheim dat alleen de nacht 
mocht horen. De zakdoek die het zweet wegveegde kon de tranen niet absorberen die je in stilte 
huilde, wanneer je dacht dat niemand keek. Maar ik zag ze, André, zoals ik ook de eenzaamheid zag 
die je omringde, zelfs – of juist – te midden van duizenden die je naam scandeerden. 

HOOFDSTUK 4: Koning van het levenslied 

De jaren negentig kondigden zich aan als een nieuw tijdperk voor André Hazes. De Nederlandse 
muziekwereld was in beweging – nieuwe genres als house en rap wonnen aan populariteit, en in het 
Nederlandstalige segment verschenen nieuwe sterren aan het firmament. Toch bleef André's positie 
als volkszanger onaantastbaar. Sterker nog, terwijl rondom hem alles veranderde, werd hij juist 
meer zichzelf – de onbetwiste koning van het levenslied. 

In 1990 ontmoette André een nieuwe producer, Jacques Verburgt, die de taak kreeg het muzikale gat 
te vullen dat Tim Griek had achtergelaten. Onder Verburgts leiding bracht André albums uit als "Dit 
is wat ik wil" en "Samen met jou", die de balans vonden tussen vertrouwdheid en vernieuwing. De 
kernwaarden van Hazes' muziek – de directheid, de emotie, de herkenbaarheid – bleven behouden, 
maar de producties klonken frisser, moderner. 

"Toen ik met André begon te werken, vroeg hij me één ding," herinnerde Verburgt zich later. "Hij 
zei: 'Maak me niet te mooi. Ik wil klinken zoals ik ben – rauw en echt.'" 

Die authenticiteit was precies wat zijn publiek zo in hem waardeerde. In een tijd waarin veel 
artiesten zich aanpasten aan de steeds veranderende muzikale trends, bleef André trouw aan zijn 
wortels. Zijn liedjes vertelden nog steeds dezelfde verhalen – over de liefde in al haar facetten, over 
verlies, eenzaamheid en gebroken harten – maar ze kregen een nieuwe urgentie in een samenleving 
die steeds sneller en oppervlakkiger leek te worden. 

Zijn privéleven had inmiddels ook een nieuwe wending genomen. De relatie met Rachel van Galen 
was stukgelopen, maar in 1991 ontmoette André de vrouw die uiteindelijk de grote liefde van zijn 
leven zou blijken: Rachel Hazes (née van Galen, geen familie van zijn eerdere vriendin). Ze was 
aanzienlijk jonger dan hij – slechts 21 jaar tegen zijn 40 – maar er was een directe klik tussen hen. 
Rachel had dezelfde directheid en geen-nonsense houding die André zelf kenmerkte. 

"Ik wist vanaf het eerste moment dat zij anders was," vertelde André later aan een journalist. "Ze 
zag door de bullshit heen, snap je? Niet onder de indruk van de beroemdheid, maar geïnteresseerd 
in de mens." 



De relatie verliep stormachtig, met hevige ruzies en even gepassioneerde verzoeningen, maar er was 
een diepe verbondenheid die de beide tegenpolen bij elkaar hield. In 1995 trouwden ze, en Rachel 
nam de zakelijke kant van André's carrière steeds meer in handen. Voor het eerst had André iemand 
die niet alleen zijn hart begreep, maar ook zijn belangen behartigde in een industrie die bekend 
stond om het uitbuiten van talent. 

Ondertussen bleef André's reputatie als live-performer groeien. Zijn concerten waren geen keurige, 
afstandelijke shows, maar emotionele, interactieve gebeurtenissen waar het publiek even belangrijk 
was als de artiest zelf. André gaf alles op het podium, vaak tot het punt van fysieke uitputting. Met 
zijn kenmerkende witte zakdoek veegde hij niet alleen het zweet weg, maar soms ook de tranen – 
zowel van vreugde als van verdriet – als liedjes hem bijzonder raakten. 

"Een concert van André Hazes bijwonen is geen passieve ervaring," schreef een recensent in 1993. 
"Het is een collectieve emotionele reis, een bijna religieuze ervaring waar de grenzen tussen artiest 
en publiek vervagen." 

In 1993 bereikte André een nieuw hoogtepunt in zijn carrière met de release van "Zij gelooft in 
mij", een lied dat hij al eerder had opgenomen maar dat nu, in een nieuwe arrangement, uitgroeide 
tot zijn signature song. Het lied, over een man die zijn vrouw verwaarloost voor zijn carrière maar 
beseft hoezeer ze in hem blijft geloven, raakte een universele snaar. Het werd niet alleen een 
enorme hit, maar ook een cultureel referentiepunt – een lied dat iedereen kende en dat op elk feest 
luidkeels werd meegezongen. 

Maar achter de schermen bleef André's strijd met zichzelf voortduren. Zijn alcoholgebruik was 
inmiddels chronisch geworden, een dagelijkse metgezel die hem hielp omgaan met de druk en de 
aandacht, maar die tegelijkertijd zijn gezondheid ondermijnde. Zijn gewicht was een constante zorg, 
met periodes van drastisch afslanken gevolgd door het weer aankomen van alle verloren kilo's en 
meer. 

Rachel probeerde hem in deze jaren te steunen bij het vinden van een gezondere levensstijl. Ze 
zorgde ervoor dat hij regelmatiger at en minder dronk, en voor een tijdje leek het te werken. André 
was energieker op het podium en scherper in interviews. Maar de aantrekkingskracht van oude 
gewoontes bleef sterk, en de afstand tussen zijn intenties en zijn daden bleef groot. 

"Ik wil veranderen," vertrouwde hij een vriend toe. "Voor Rachel, voor de kinderen, voor mezelf. 
Maar soms voelt het alsof ik twee mensen ben – de André die wil stoppen en de André die niet kan 
stoppen." 

De komst van zijn dochter Roxeanne in 1993 en zoon André Jr. in 1994 bracht nieuwe 
verantwoordelijkheden en vreugdes in zijn leven. André, die zelf een complexe relatie met zijn 
vader had gehad, was vastbesloten om een betere vader te zijn voor zijn eigen kinderen. Hij was dol 
op ze en toonde een zachte, speelse kant die veel van zijn fans zou hebben verrast. 

"Als je hem met zijn kinderen ziet, zie je een heel andere André," zei Rachel in een zeldzaam 
interview. "Zacht, geduldig, volledig aanwezig. Het is mooi om te zien, maar soms ook verdrietig, 
omdat ik weet dat hij die kant van zichzelf niet altijd kan laten zien aan de buitenwereld." 

De jaren negentig zagen ook André's eerste stappen buiten de muziek. In 1995 maakte hij zijn 
acteerdebuut in de film "Naar de klote!", waarin hij een versie van zichzelf speelde. Hoewel de film 



gemengde recensies kreeg, werd André's naturelle acteerprestatie geprezen. Hij toonde wederom 
zijn vermogen om authentiek te blijven, zelfs in een medium dat nieuw voor hem was. 

Op muzikaal vlak bleef André vernieuwen binnen de grenzen van zijn genre. Hij werkte samen met 
jongere artiesten als Gordon en René Froger (als onderdeel van De Toppers), experimenteerde met 
nieuwe arrangementen en zocht naar manieren om zijn sound te moderniseren zonder de essentie 
ervan te verliezen. Maar ondanks deze artistieke flexibiliteit bleef hij in de ogen van het publiek 
dezelfde André – een man van het volk, wiens muziek rechtstreeks tot het hart sprak. 

Tegen het einde van het decennium begon André's gezondheid echter een steeds grotere zorg te 
worden. Jaren van roken, drinken en een onregelmatig leven eisten hun tol. Hij kreeg 
ademhalingsproblemen, mede door zijn overgewicht, en artsen waarschuwden hem steeds 
nadrukkelijker voor de risico's die hij liep. Voor het eerst werd André gedwongen om zijn eigen 
sterfelijkheid onder ogen te zien – een confrontatie die zowel beangstigend als verhelderend was. 

"Het is raar," zei hij in een interview in 1999, toen hem werd gevraagd naar zijn gezondheid. "Ik 
heb altijd alles gegeven op het podium, alsof elke show de laatste kon zijn. Maar nu de dokters me 
vertellen dat het echt mijn laatste zou kunnen zijn als ik niet oppas, besef ik pas hoezeer ik wil 
blijven zingen, blijven leven." 

Deze periode van zelfreflectie leidde tot enkele van André's meest persoonlijke en introspectieve 
liedjes, zoals "Weet je wat het is" en "Anders dan de rest". In deze nummers klonk een nieuwe 
dimensie in zijn stem – die van een man die terugkeek op zijn leven en zich afvroeg welke sporen 
hij zou achterlaten. 

"Ik wil herinnerd worden als iemand die oprecht was," vertelde hij aan een journalist die hem vroeg 
naar zijn nalatenschap. "Niet perfect – verre van dat – maar wel echt. Iemand die zong wat hij 
voelde en voelde wat hij zong." 

Terwijl het millennium ten einde liep, stond André Hazes op het hoogtepunt van zijn populariteit. 
Hij had de status van levende legende bereikt, een artiest die generaties overspande en die zowel 
door tieners als door hun grootouders werd gewaardeerd. Zijn concerten waren onveranderlijk 
uitverkocht, zijn albums bereikten goud- en platinastatus, en zijn aanwezigheid in het Nederlandse 
culturele landschap was onmiskenbaar. 

Maar zoals zo vaak in André's leven, ging het professionele succes gepaard met persoonlijke 
worstelingen. De man die duizenden kon laten juichen, vocht nog steeds zijn eigen, stille gevechten 
– tegen de drank, tegen zijn gezondheid, tegen de demonen van onzekerheid en zelfhaat die hem 
sinds zijn jeugd achtervolgden. 

Fluistering van de Schaduw: Ik stond naast je op die immense podia, André, terwijl je de grootste 
zalen in Nederland bespeelde als waren het intieme kroegen. Je stem vulde elke ruimte, maar het 
waren de stiltes tussen je woorden waarin ik je ware kracht hoorde – de kwetsbaarheid die je altijd 
probeerde te verbergen achter die krachtige façade. Je was koning geworden van een koninkrijk dat 
je nooit had gezocht, gedragen door de liefde van duizenden die jouw pijn herkenden in hun eigen 
levens. Toch bleef je altijd die jongen van de Albert Cuyp – hunkeren naar echte verbinding te 
midden van het applaus dat je zowel voedde als uitputte. In het diepst van je hart bleef je zoeken 
naar die ene persoon die je zou begrijpen zoals je jezelf nooit begreep. 

HOOFDSTUK 5: Tussen hemel en aarde 



De nieuwe eeuw brak aan en André Hazes had het onmogelijke bereikt – hij was een cultureel 
instituut geworden in een land dat er trots op was boven alles nuchter te blijven. Bij de 
millenniumwisseling werd in menig Nederlands huishouden op zijn muziek gedanst, gezongen en 
gehuild. Het was een bijzondere positie voor een man wiens carrière meer dan drie decennia had 
omspannen en die meer dan eens was afgeschreven, maar telkens weer was opgestaan, sterker dan 
voorheen. 

De jaren 2000 begonnen voor André met een mixtuur van succes en uitdagingen. Hij stond op het 
hoogtepunt van zijn roem, maar zijn lichaam begon steeds duidelijker signalen af te geven dat het 
niet meer meekon met het tempo van zijn leven. De jaren van drinken, roken en onregelmatig leven 
hadden hun tol geëist. André kampte met ademhalingsproblemen, had last van zijn hart en zijn 
gewicht was een voortdurende strijd. 

"Het is alsof ik een oorlog voer met mezelf," vertrouwde hij een journalist toe in 2001. "Een deel 
van me wil leven, gezond zijn, er zijn voor mijn kinderen. Maar een ander deel wil alles tot de 
laatste druppel uitpersen, leven alsof elke dag de laatste kan zijn." 

Deze innerlijke conflicten vormden een scherp contrast met het beeld dat veel mensen van hem 
hadden – dat van de joviale volkszanger die met een glas in de hand het leven vierde. Maar zelfs in 
zijn muziek was er altijd die onderstroom van melancholie geweest, een besef van de 
vergankelijkheid van geluk en de onvermijdelijkheid van verlies. Liedjes als "De Vlieger" en 
"Kleine Jongen" hadden altijd die diepere laag van wistfulness gehad, die nu in zijn persoonlijke 
leven steeds merkbaarder werd. 

Rachel, die naast zijn partner ook zijn manager was geworden, probeerde hem in deze periode te 
steunen bij het vinden van een gezondere balans. Ze regelde optredens met voldoende rusttijd 
ertussen, zorgde ervoor dat er gezond eten beschikbaar was op tournee en probeerde hem te 
motiveren om minder te drinken. Haar liefde voor André was onwankelbaar, maar ze wist ook dat 
ze tegen een krachtige stroming vocht – André's eigen neiging tot zelfvernietiging. 

"Het is alsof hij constant op een klif staat," zei ze in een zeldzaam persoonlijk interview. "En een 
deel van hem wil springen, gewoon om te voelen hoe het is om te vallen. Ik sta naast hem, houd zijn 
hand vast, maar soms ben ik doodsbang dat ik niet sterk genoeg ben om hem tegen te houden." 

Ondanks deze persoonlijke worstelingen – of misschien juist daardoor – bleef André's muziek 
mensen diep raken. In 2002 bracht hij het album "Strijder" uit, met daarop liedjes als "Leef nu het 
kan" en "Bloed, zweet en tranen", die een nieuwe dimensie aan zijn repertoire toevoegden. Het 
waren liedjes met een boodschap, reflecties op zijn eigen leven en lessen die hij had geleerd, 
verpakt in de vertrouwde emotionele, directe stijl die zijn handelsmerk was geworden. 

"Bloed, zweet en tranen" in het bijzonder werd een anthem, niet alleen voor André's eigen leven, 
maar voor iedereen die ooit had geworsteld en was doorgegaan ondanks tegenslag. De regel "Geniet 
van het leven, tot je laatste snik, want je bent hier maar een keer" kreeg een profetische lading die 
destijds nog niet werd begrepen, maar die later, na zijn dood, een extra betekenislaag zou krijgen. 

Het was ook in deze periode dat André's betekenis voor de Nederlandse cultuur formeel werd 
erkend. Hij kreeg onderscheidingen, waaronder een Edison Oeuvreprijs, en werd gevraagd voor 
nationale evenementen. De jongen van de Albert Cuyp, die ooit voor stuivers had gezongen tussen 
de marktkramen, werd nu gezien als een nationale schat, een stem die de identiteit van een heel volk 
had helpen definiëren. 



Deze erkenning bracht een zekere mate van vrede in André's turbulente leven. Voor het eerst leek hij 
te beseffen dat hij iets had bereikt dat blijvend was, dat zijn muziek zou voortleven na hem. Het was 
een geruststellende gedachte voor een man die altijd had gevochten voor elke centimeter erkenning, 
die altijd het gevoel had gehad dat hij elk publiek opnieuw moest veroveren. 

"Ik denk dat ik eindelijk begin te geloven dat wat ik doe, ertoe doet," zei hij in een interview in 
2003. "Niet omdat het perfect is of omdat ik zo bijzonder ben, maar omdat het echt is. Mensen 
voelen dat, weet je? Ze weten wanneer iets echt is of nep." 

Maar terwijl André een nieuwe vorm van acceptatie vond in zijn professionele leven, namen de 
problemen met zijn gezondheid toe. In 2003 onderging hij een operatie aan zijn stembanden, een 
angstige ervaring voor een man wiens identiteit zo verweven was met zijn stem. De operatie was 
succesvol, maar de herstelperiode was moeizaam. André, die gewend was altijd door te gaan, vond 
het moeilijk om rust te nemen en zijn stem te sparen. 

"Het voelde alsof een deel van me was weggenomen," zei hij later over deze periode. "Alsof ik 
mezelf niet meer kon vinden in de stilte." 

De gedwongen rustperiode dwong hem echter ook tot reflectie. Voor het eerst in jaren had André 
tijd om na te denken over zijn leven, zijn keuzes, wat hij had bereikt en wat hij nog wilde doen. Het 
was een periode van diepe introspectie, die zichtbaar werd in de liedjes die hij schreef na zijn 
herstel – nummers die nog directer, nog persoonlijker waren dan voorheen. 

De kinderen, Roxeanne en André Jr., waren ondertussen tieners geworden. Ze groeiden op in de 
schaduw van een beroemde vader, een ervaring die zowel bijzonder als belastend was. André 
probeerde hen een zo normaal mogelijk leven te geven, beschermde hen waar hij kon tegen de druk 
van de spotlights, maar kon niet voorkomen dat ze deelden in zijn publieke bestaan. 

"Ik wil dat ze trots op me zijn," vertrouwde hij een vriend toe. "Niet omdat ik beroemd ben of hits 
heb, maar omdat ik een goede vader ben. Dat is het enige wat echt telt." 

In de zomer van 2004 ging het plotseling snel bergafwaarts met André's gezondheid. Wat eerst werd 
afgedaan als oververmoeidheid en stress, bleek ernstiger te zijn. André werd in het ziekenhuis 
opgenomen met ademhalingsproblemen en hartklachten. De diagnose was hard: jaren van roken, 
drinken en overgewicht hadden geleid tot ernstige hartproblemen die niet langer genegeerd konden 
worden. 

Voor André was deze confrontatie met zijn sterfelijkheid schokkend en tegelijkertijd verhelderend. 
Hij sprak openlijk met Rachel en zijn kinderen over zijn angsten en spijt, probeerde zaken recht te 
zetten die al te lang waren blijven liggen. Er was een nieuwe openheid in hem, een bereidheid om 
zijn kwetsbaarheid te tonen die zelfs zijn familie verraste. 

"Hij praatte opeens over alles," herinnerde Rachel zich later. "Over dingen waar hij nooit eerder 
over sprak – zijn jeugd, zijn angsten, zijn dromen. Het was alsof hij wist dat de tijd drong, dat er 
dingen waren die gezegd moesten worden." 

Na enkele weken mocht André weer naar huis, met strikte instructies om het rustiger aan te doen, 
minder te drinken en te roken, en zijn medicijnen trouw te nemen. Hij deed oprecht zijn best om 
deze adviezen op te volgen, gemotiveerd door de liefde voor zijn gezin en een nieuw besef van hoe 
fragiel het leven was. 



Maar het was moeilijk voor een man die zijn hele leven vol gas had geleefd om plotseling op de 
rem te trappen. Optredens werden ingekort of afgezegd, tot André's grote frustratie. Hij voelde zich 
gevangen in een lichaam dat hem in de steek liet, juist nu hij nog zoveel wilde doen, zoveel wilde 
zeggen. 

"Het ergste is het gevoel nutteloos te zijn," vertrouwde hij toe aan een vriend die hem in deze 
periode bezocht. "Ik heb altijd gewerkt, altijd opgetreden. Wat ben ik zonder dat?" 

Ondanks de zorgen om zijn gezondheid bleef André plannen maken. Er waren ideeën voor een 
nieuw album, voor concerten zodra het beter ging, voor een boek over zijn leven. De creatieve geest 
die hem zijn hele carrière had gedreven, bleef onvermoeibaar actief, zelfs wanneer zijn lichaam hem 
in de steek liet. 

Op 21 september 2004 voelde André zich bijzonder slecht. Hij had moeite met ademhalen en 
klaagde over pijn op de borst. In het ziekenhuis bleek dat hij een hartstilstand had gehad. Ondanks 
intensieve zorgen konden de artsen niets meer voor hem doen. Twee dagen later, op 23 september 
2004, overleed André Hazes op 53-jarige leeftijd, omringd door zijn dierbaren. 

Het nieuws van zijn dood sloeg in als een bom in Nederland. Ondanks zijn bekende 
gezondheidsproblemen leek het onmogelijk dat deze man, die zo vol leven was, die zo'n 
onuitwisbare aanwezigheid had in het Nederlandse culturele landschap, er niet meer was. Mensen 
verzamelden zich spontaan op plekken die met hem werden geassocieerd – voor zijn huis in 
Vinkeveen, op de Albert Cuypmarkt in Amsterdam, in cafés waar zijn muziek speelde. 

De uitvaart, die plaatsvond op 27 september in de Amsterdam Arena, werd een nationaal 
evenement. Ruim 48.000 mensen kwamen afscheid nemen van de man die zo velen had geraakt met 
zijn muziek. De kist stond alleen op het veld, omringd door bloemen en foto's, terwijl zijn muziek 
door het stadion galmde. Het was een afscheid dat net zo groots en emotioneel was als André's 
leven zelf – rauw, oprecht en zonder pretentie. 

André Hazes, de jongen van de Albert Cuyp die uitgroeide tot Nederlands grootste volkszanger, liet 
een muzikale erfenis na die generaties zou overspannen. Maar misschien nog belangrijker, hij liet 
een voorbeeld na van hoe kracht kan voortkomen uit kwetsbaarheid, hoe schoonheid kan ontstaan 
uit pijn, en hoe de meest duurzame connectie met anderen voortkomt uit de moed om volledig, 
onverbloemd jezelf te zijn. 

Fluistering van de Schaduw: In die laatste dagen, André, zag ik je worstelen met de grote vragen 
die elke sterveling uiteindelijk onder ogen moet zien. Je vroeg je af of je genoeg had liefgehad, 
genoeg had gegeven, of je sporen zou achterlaten die de tijd zouden trotseren. Ik had je kunnen 
vertellen dat je liedjes zouden blijven klinken lang nadat de laatste noten van je uitvaart waren 
vervaagd, dat kinderen die nog niet geboren waren jouw naam zouden kennen. Maar misschien wist 
je dat al, in de stilte tussen je steeds oppervlakkiger wordende ademteugen, in de vredige berusting 
die uiteindelijk kwam. De jongen die zong voor muntjes op de markt was een man geworden die de 
harten van miljoenen had geraakt – tussen hemel en aarde vond je uiteindelijk je plaats, niet als 
legende, maar als mens die durfde te voelen en die gevoelens durfde te delen. 

HOOFDSTUK 6: Een eeuwige erfenis 



De stem was verstomd, maar de echo ervan bleef naklinken door de straten van Amsterdam, door de 
huiskamers van Nederland, door de harten van allen die door André Hazes' muziek waren geraakt. 
In de jaren na zijn dood werd duidelijk dat André meer had achtergelaten dan alleen een 
verzameling hits – hij had een culturele erfenis gecreëerd die generaties zou overspannen. 

De eerste maanden na zijn overlijden waren er van nationale rouw. Radiostation speelden zijn 
muziek in een eindeloze stroom, tributes werden georganiseerd in het hele land, en bloemen en 
kaarsen bleven verschijnen op plekken die met hem werden geassocieerd – voor zijn huis in 
Vinkeveen, op de Albert Cuypmarkt, bij Café De Krommerdt waar hij ooit was ontdekt. Nederland 
rouwde om een man die meer was geworden dan alleen een zanger – een symbool van authenticiteit 
in een tijd van toenemende oppervlakkigheid. 

Rachel, die niet alleen haar echtgenoot maar ook haar zakelijk partner had verloren, nam de taak op 
zich om André's nalatenschap te beschermen en te koesteren. Het was een rol die ze niet had 
gezocht, maar die ze met dezelfde vastberadenheid en toewijding op zich nam als alles wat ze deed. 

"André was bang om vergeten te worden," vertelde ze in een interview een jaar na zijn dood. "Hij 
maakte zich zorgen dat zijn muziek zou vervagen, dat nieuwe generaties hem niet zouden kennen. 
Het is mijn belofte aan hem om ervoor te zorgen dat dat nooit gebeurt." 

Ze begon met het oprichten van de André Hazes Foundation, een organisatie die zich richtte op het 
in leven houden van zijn muziek en het ondersteunen van projecten die hem na aan het hart lagen, 
met name die gericht op kansarme kinderen. Het was een passende manier om de jongen te eren die 
zelf ooit als kind op de markt had gestaan, zingend voor stuivers. 

In 2005, een jaar na zijn dood, werd het album "Eenzaam zonder jou" uitgebracht, een verzameling 
van nummers die André had opgenomen voor zijn overlijden maar die nog niet waren uitgebracht. 
Het album, met de pijnlijk toepasselijke titel, werd een enorm commercieel succes en bewees dat de 
honger naar zijn muziek niet was verminderd door zijn afwezigheid. Integendeel, er leek een 
diepere waardering te zijn ontstaan, een besef van wat verloren was gegaan. 

De jaren die volgden zagen een opmerkelijke transformatie in de manier waarop André werd 
herinnerd en gevierd. Wat begon als rouw, evolueerde tot een viering van zijn leven en werk. Er 
werden herdenkingsconcerten gehouden, documentaires gemaakt, en zelfs een musical over zijn 
leven geproduceerd. "Hij gelooft in mij", vernoemd naar een van zijn grootste hits, ging in première 
in 2012 en werd een enorm theatersucces, dat nieuwe generaties in contact bracht met zijn muziek 
en verhaal. 

Maar misschien het meest fascinerende aspect van André's nalatenschap was de manier waarop hij 
een cultureel icoon werd, een referentiepunt dat verder reikte dan alleen zijn muziek. Zijn 
uitspraken, zijn levensstijl, zijn unieke persoonlijkheid werden onderdeel van het nationale 
bewustzijn. "Wat zou André zeggen?" werd een gevleugelde uitdrukking, een manier om de 
directheid en eerlijkheid aan te roepen die hij had belichaamd. 

Ook op persoonlijk vlak bleef zijn invloed zichtbaar. Zijn kinderen, Roxeanne en André Jr., 
groeiden op in de schaduw van een vader die tegelijkertijd afwezig en alomtegenwoordig was. Ze 
moesten hun eigen identiteit vinden in relatie tot de enorme erfenis die hij had achtergelaten. 



"Het is een zegen en een vloek," zei Roxeanne in een interview toen ze twintig was. "Zijn muziek is 
overal, zijn foto's zijn overal. Soms voelt het alsof hij nog steeds bij ons is, maar dan herinner ik me 
dat hij echt weg is, en dat doet elke keer weer pijn." 

Beide kinderen volgden uiteindelijk in hun vaders voetsporen en begonnen een muzikale carrière, 
elk op hun eigen manier worstelend met het gewicht van de naam Hazes. Ze erfden niet alleen zijn 
talent, maar ook de publieke verwachtingen, de constante vergelijkingen, de druk om aan zijn 
standaard te voldoen. 

Voor André Jr. in het bijzonder, die niet alleen zijn vaders naam droeg maar ook sterk op hem leek, 
was dit een zware last. Hij begon zijn carrière met het zingen van zijn vaders liedjes, een vorm van 
eerbetoon die zowel ontroerend als beperkend was. Pas later in zijn carrière vond hij de moed om 
zijn eigen stem te ontwikkelen, zijn eigen verhalen te vertellen. 

"Ik heb lang gedacht dat ik hem moest zijn," vertelde hij in een zeldzaam persoonlijk interview. 
"Maar ik heb geleerd dat de beste manier om hem te eren is om mezelf te zijn, met alle fouten en 
onzekerheden die daarbij horen. Dat is uiteindelijk wat hij zelf ook deed." 

Rachel, ondertussen, werd onverwacht een publiek figuur in eigen recht. De vrouw die ooit in 
André's schaduw had gestaan, trad nu in het volle licht. Ze bouwde een eigen carrière op in de 
media, verscheen in realityprogramma's, en werd een zakenvrouw die André's merk met ferme hand 
bestuurde. Het was een transformatie die velen verbaasde, maar die ook iets vertelde over de sterkte 
die altijd in haar had gezeten, de kracht die André in haar had gezien. 

"André zei altijd dat ik sterker was dan ik dacht," zei ze in een interview vijf jaar na zijn dood. "Ik 
denk dat hij gelijk had. Maar het was zijn geloof in mij dat me hielp om die kracht te vinden." 

Te midden van alle publieke herinnering en viering, waren er ook stiltere, meer persoonlijke vormen 
van rouw en herdenking. Vrienden die André hadden gekend voordat hij beroemd werd, muzikanten 
die met hem hadden samengewerkt, buurtgenoten uit de Albert Cuypstraat – ze allemaal droegen 
herinneringen die niet pasten in het publieke narratief, die sprekend waren over de mens achter de 
mythe. 

Jan, een jeugdvriend die André had gekend sinds hun dagen op de markt, herinnerde zich 
bijvoorbeeld hoe ze als tieners droomden van een ander leven. "We zaten vaak op het dak van het 
flatgebouw, keken uit over de stad en fantaseerden over wat we zouden kunnen worden," vertelde 
hij. "André zei altijd dat hij beroemd zou worden, dat zijn stem hem uit de buurt zou krijgen. Wij 
lachten hem uit – wie werd er nou beroemd vanuit de Albert Cuypstraat? Maar hij meende het. Er 
was altijd een vuur in hem, een vastberadenheid die de rest van ons niet hadden." 

Een ander aspect van André's erfenis was de manier waarop zijn muziek evolueerde van populair 
naar klassiek. Wat ooit werd gezien als simpele volksmuziek, het repertoire van kroegen en 
feesttenten, werd nu bestudeerd, geanalyseerd en gewaardeerd om zijn emotionele diepgang en 
culturele betekenis. Muziekwetenschappers begonnen artikelen te schrijven over zijn werk, 
conservatoria namen zijn liedjes op in hun curriculum, en een nieuwe generatie artiesten begon zijn 
invloed openlijk te erkennen. 

"Hazes leerde ons allemaal één belangrijke les," zei een jonge singer-songwriter in een interview. 
"Dat echtheid alles is. Niet techniek, niet productie, niet marketing – maar de moed om je hart te 
openen en je waarheid te zingen, hoe pijnlijk of onvolmaakt die ook is." 



In 2011, zeven jaar na zijn dood, werd er een standbeeld van André onthuld op de Albert 
Cuypmarkt, op de plek waar hij als kind had gezongen. Het was een bronzen figuur, levensgroot, 
die André toonde zoals hij het liefst werd herinnerd – zingend, met een microfoon in de hand en die 
kenmerkende passie op zijn gezicht. Het werd een bedevaartsoord voor fans, een tastbaar symbool 
van zijn blijvende aanwezigheid in het hart van Amsterdam. 

Bij de onthulling waren Rachel, Roxeanne en André Jr. aanwezig, samen met honderden fans en 
bewonderaars. Het was een emotioneel moment, een bevestiging dat André's vrees om vergeten te 
worden ongegrond was geweest. Zijn stem zou blijven klinken door de straten waar hij was 
opgegroeid, zijn verhaal zou worden doorverteld aan kinderen die geboren werden lang nadat hij 
was heengegaan. 

Misschien de meest ontroerende woorden werden gesproken door een oudere dame die bij de 
onthulling aanwezig was. Ze was geen bekende, geen familie of vriend, gewoon een vrouw die van 
zijn muziek had gehouden. 

"Hij zong alsof hij mijn leven kende," zei ze tegen een journalist die haar interviewde. "Elke 
vreugde, elke pijn, elk gebroken hart en elke overwinning – André had er een lied voor. En wanneer 
ik hem hoorde zingen, voelde ik me minder alleen. Dat is zijn echte erfenis, denk ik. Niet de prijzen 
of de standbeelden, maar het feit dat hij ons allemaal liet weten dat we niet alleen waren in onze 
strijd." 

In die woorden lag misschien de essentie van André Hazes' blijvende impact. In een wereld die 
steeds sneller, steeds oppervlakkiger leek te worden, had hij het vermogen behouden om direct tot 
het hart te spreken, om emoties aan te raken die universeel waren, om een gemeenschap te creëren 
van mensen die zich herkenden in zijn verhalen van liefde, verlies en hoop. 

André Hazes was meer dan een zanger geweest – hij was een storyteller, een trooster, een vriend 
voor mensen die hem nooit hadden ontmoet. En in die rol leefde hij voort, lang nadat zijn laatste 
ademtocht was vervaagd. Zijn stem, die unieke, krachtige stem die Nederland had betoverd, bleef 
klinken – in de bars van Amsterdam, in de huiskamers van het hele land, in de harten van allen die 
hadden geleerd dat ware kunst niet voortkomt uit perfectie, maar uit de moed om volledig, 
onvoorwaardelijk menselijk te zijn. 

Fluistering van de Schaduw: Je vreesde de vergetelheid, André, zoals allen die intens hebben 
geleefd. Maar zie hoe je voortleeft in liedjes die worden gezongen door kinderen die nooit je gezicht 
zagen, in verhalen die worden verteld door mensen die je nooit ontmoette. Je grote angst – dat je 
sporen in het zand zouden vervagen – bleek ongegrond; in plaats daarvan werden ze gegoten in 
brons en in de collectieve herinnering van een volk. Ik, die eeuwen heb gezien komen en gaan, kan 
je dit vertellen: er zijn koningen en keizers wier namen zijn vergeten, terwijl de jouwe nog steeds 
wordt gezongen, omdat je deed wat zij niet konden – je durfde je hart te openen en je waarheid te 
delen, met al haar barsten en breuklijnen. 

HOOFDSTUK 7: De muziek achter de man 

In de collectieve herinnering aan André Hazes is het soms gemakkelijk om de persoon te verwarren 
met zijn repertoire, de man met zijn muziek. Toch was het juist de unieke verwevenheid tussen deze 
twee – de mate waarin André's leven werd gereflecteerd in zijn liedjes en vice versa – die zijn werk 



zo krachtig en duurzaam maakte. Dit hoofdstuk duikt dieper in de muzikale nalatenschap van André 
Hazes, voorbij de hits en het imago, naar de artistieke erfenis die hij achterliet. 

André's carrière omspande meer dan drie decennia en resulteerde in een indrukwekkende catalogus 
van meer dan dertig albums en honderden liedjes. Binnen dit omvangrijke oeuvre is een duidelijke 
evolutie te zien, zowel in stijl als in thematiek – een ontwikkeling die parallel liep met zijn eigen 
levensreis. 

De vroegste opnames van André als kind waren nog relatief onschuldige liedjes, geselecteerd door 
producers die een schattig jongentje met een bijzondere stem hadden ontdekt. "Droomschip" en 
andere singles uit deze periode hadden weinig persoonlijke input van André zelf, maar lieten al wel 
zijn unieke stemgeluid horen – een stem die, zelfs in zijn kinderjaren, een bijzondere emotionele 
resonantie had. 

Toen André in de late jaren zeventig en vroege jaren tachtig zijn comeback maakte als volwassen 
artiest, onder begeleiding van producer Tim Griek, begon zijn muzikale identiteit sterker vorm te 
krijgen. Albums als "Gewoon André" en "Eenzaam" lieten een zanger horen die bewust koos voor 
een directe, onopgesmukte benadering van het levenslied. De productie was nog relatief 
traditioneel, met accordeons, gitaren en blazers die duidelijk waren geworteld in de Nederlandse en 
Italiaanse volksmuziektraditie, maar André's interpretatie gaf deze bekende klanken een nieuwe 
energie en authenticiteit. 

"Wat André deed, was het levenslied teruggeven aan het volk," legde muziekjournalist Frits Spits 
ooit uit. "Hij nam een genre dat ouderwets werd gevonden, dat werd geassocieerd met een oudere 
generatie, en maakte het opnieuw relevant door er zijn eigen, hedendaagse emotionele waarheid in 
te leggen." 

De thema's die André in deze periode bezong, waren al diep persoonlijk. "Een beetje verliefd", 
"Eenzaam zonder jou", "De vlieger" – het waren liedjes die de complexiteit van menselijke relaties, 
van liefde en gemis, van hoop en teleurstelling exploreerden. Wat deze nummers onderscheidde, 
was de ongepolijste eerlijkheid waarmee André ze vertolkte. Er was geen afstand tussen de zanger 
en het lied; hij belichaamde elk woord, elke emotie, op een manier die zeldzaam was in de 
Nederlandse muziek van die tijd. 

"Als André zingt over een gebroken hart, voel je dat hij dat hart heeft gedragen," zei collega-zanger 
Marco Borsato eens. "Er is geen kunstmatige barrière, geen theatrale interpretatie. Hij zingt niet 
over pijn – hij laat je zijn pijn voelen." 

Naarmate André's carrière vorderde en zijn levenservaringen zich opstapelden, werd zijn muziek 
steeds meer een directe reflectie van zijn persoonlijke reis. Liedjes als "Zij gelooft in mij" en "Het is 
koud zonder jou" weerspiegelden zijn complexe relaties met vrouwen, zijn strijd met trouw en 
verlangen, zijn besef van eigen tekortkomingen. Het waren geen simplistische liefdesliedjes, maar 
gelaagde verkenningen van de donkere kanten van intimiteit en verbondenheid. 

Een bijzonder emotioneel dieptepunt in André's repertoire was "Kleine jongen", geschreven in de 
periode na zijn scheiding van Ellen, toen hij worstelde met zijn rol als afwezige vader voor zijn 
kinderen Roxeanne en Melvin. Het lied, waarin een vader zijn zoon vraagt om vergeving voor het 
feit dat hij er niet altijd kon zijn, is doorspekt met echte spijt en zelfverwijt. "Ik probeer je uit te 
leggen dat jouw vader soms eenzaam is," zingt André, en in die eenvoudige regel ligt een wereld 
van pijn en schuldgevoel. 



"Dat nummer kon ik bijna niet opnemen," vertrouwde André later toe aan een interviewer. "Ik 
moest steeds stoppen omdat ik moest huilen. Tim [Griek] zei uiteindelijk: 'Laat die emotie maar 
horen. Dat is wat mensen willen voelen.'" 

Deze rauwheid, dit weigeren om emoties te filteren of te polijsten, werd André's handelsmerk. In 
een muzieklandschap dat steeds meer werd gedomineerd door geproduceerde perfectie, stond hij als 
een baken van authenticiteit. Zijn stem – krachtig maar breekbaar, technisch niet perfect maar 
emotioneel ongeëvenaard – werd een instrument dat direct tot het hart sprak. 

In de jaren negentig en vroege jaren 2000 evolueerde André's muziek opnieuw, in lijn met zijn 
veranderende levensperspectief. Nummers als "Leef", "Bloed, zweet en tranen" en "De waarheid" 
reflecteerden een diepere levensbeschouwelijke laag. Het waren liedjes die niet alleen gingen over 
persoonlijke relaties, maar over existentiële vragen – over de zin van het leven, over spijt en 
gemiste kansen, over de onontkoombare realiteit van de dood. 

"In zijn latere werk zie je een André die veel meer bezig is met zijn nalatenschap," observeerde 
muziekhistoricus David van Tijn. "Er is een urgentie in deze liedjes, een besef van sterfelijkheid dat 
ze een bijna profetische kwaliteit geeft, vooral wanneer je ze beluistert met de kennis van zijn 
vroege dood." 

Wat constant bleef gedurende André's gehele carrière was zijn vermogen om universele emoties te 
verankeren in specifieke, herkenbare situaties. Zijn liedjes waren nooit abstract of zweverig; ze 
waren geworteld in het alledaagse leven, in de bars en huiskamers en straten waar gewone mensen 
hun levens leefden. Het was deze verbinding met de dagelijkse realiteit die zijn muziek zo 
toegankelijk maakte, zo inclusief. André zong niet over ervaringen die alleen beschikbaar waren 
voor de rijken of beroemden; hij zong over het leven zoals de meeste mensen het kenden, met al 
zijn kleine tragedies en overwinningen. 

Muzikaal gezien was André's stijl even direct als zijn teksten. Hij vermeed onnodige versieringen of 
complexiteit, koos voor heldere melodieën en arrangementen die zijn stem en verhaal centraal 
stelden. Deze eenvoud was echter misleidend; onder de oppervlakte was er een diep begrip van hoe 
muziek en tekst konden samenwerken om een emotionele reactie op te wekken. Een klein break in 
zijn stem op het juiste moment, een onverwachte modulatie, een stilte die net iets langer duurde dan 
verwacht – André had een intuïtief begrip van deze subtiele maar krachtige technieken. 

"Hij had de gave van timing," herinnerde accordeonist Jan Akkerman zich, die op veel van André's 
nummers speelde. "Hij wist precies wanneer hij moest pushen en wanneer hij moest terugtrekken, 
wanneer hij kracht moest tonen en wanneer hij kwetsbaarheid moest laten zien. Dat is niet iets wat 
je kunt leren; dat is pure muzikale intuïtie." 

André's opnames waren slechts één aspect van zijn muzikale identiteit. Live was hij een ander beest 
– nog directer, nog emotioneler, in staat om een connectie te maken met elk publiek, of het nu ging 
om een kleine kroeg of een uitverkocht stadion. Zijn concerten werden gemeenschappelijke 
ervaringen, momenten waarop duizenden mensen samen lachten, huilden en zongen, verenigd door 
de stem van een man die hun eigen gevoelens verwoordde op een manier die zij zelf niet konden. 

Een bijzonder treffend voorbeeld van André's vermogen om emotie op te wekken was zijn 
vertolking van "Zij gelooft in mij" tijdens zijn afscheidsconcert in Ahoy Rotterdam in 2004, slechts 
enkele maanden voor zijn dood. Met een stem die al was aangetast door ziekte en vermoeidheid, 
maar nog steeds doordrenkt van emotie, zong hij over een man die beseft hoeveel hij te danken 



heeft aan de liefde en het vertrouwen van zijn vrouw. Het publiek, wetend dat hij zong voor Rachel 
die in de zaal zat, reageerde met een ovatie die minuten duurde. Het was een moment dat de kern 
van André's kunst vatte – het vermogen om het persoonlijke en het universele samen te brengen in 
een gedeelde emotionele ervaring. 

Na André's dood werd zijn muziek niet minder relevant; zo mogelijk werd ze zelfs krachtiger door 
het besef dat de stem die deze liedjes had gezongen, nu voor altijd was verstomd. Nieuwe generaties 
bleven zijn werk ontdekken, niet als een relikwie uit het verleden maar als iets dat nog steeds 
rechtstreeks tot hen sprak. Sommige van zijn liedjes, zoals "Zij gelooft in mij" en "Een beetje 
verliefd", werden culturele referentiepunten, even herkenbaar als het Nederlandse volkslied, 
gezongen bij voetbalwedstrijden, bruiloften, begrafenissen en elke denkbare gelegenheid 
daartussenin. 

"Wat André's muziek zo tijdloos maakt, is de echtheid ervan," zei zangeres Anouk, die zelf werd 
beïnvloed door zijn directe stijl. "Er is geen filter, geen façade. In een tijd waarin alles gephotoshopt 
en geautotuned wordt, is dat een zeldzaam en kostbaar ding." 

Het is deze kwaliteit die André Hazes' muzikale erfenis definieert – niet de hitlijsten die hij haalde, 
niet de gouden platen aan de muur, maar het vermogen om directe, onvervalste menselijke emotie 
vast te leggen in lied. In een wereld die steeds sneller en oppervlakkiger lijkt te worden, staat zijn 
werk als een herinnering aan de kracht van authenticiteit, aan de manier waarop muziek kan dienen 
als een brug tussen geïsoleerde menselijke ervaringen, aan hoe één stem kan resoneren in miljoenen 
harten. 

André Hazes was niet alleen een zanger; hij was een storyteller, een kroniekschrijver van de 
menselijke conditie. En in zijn liedjes, zijn verhalen, blijft hij leven – niet als een mythe of een 
legende, maar als een stem die nog steeds spreekt van liefde en verlies, van vreugde en verdriet, van 
de eindeloze complexiteit van wat het betekent om menselijk te zijn. 

Fluistering van de Schaduw: Je noemde jezelf nooit een artiest, André, maar een zanger van het 
volk – een simpele boodschapper van emoties die iedereen voelt maar weinigen kunnen 
verwoorden. Toch lag er kunst in de manier waarop je stem brak op precies de juiste momenten, in 
hoe je woorden koos die sneden tot op het bot zonder ooit pretentieus te worden. De kracht van je 
muziek lag niet in technische perfectie of innovatie, maar in je weigering om te verbergen wat 
anderen liever verstoppen – de rauwe, soms lelijke waarheid van het menselijk hart. In een wereld 
vol zorgvuldig geconstrueerde façades was jouw grootste geschenk je bereidheid om volledig, 
angstaanjagend transparant te zijn. 

HOOFDSTUK 8: De man achter de mythe 

In de jaren na zijn dood groeide André Hazes uit tot een bijna mythologische figuur in de 
Nederlandse cultuur. Zijn leven werd onderwerp van films, documentaires, musicals en biografieën, 
die allemaal probeerden om de essentie van de man te vangen die achter de muziek en de publieke 
persona schuilde. Maar zoals met alle legendes, ontstond er een zekere vervorming, een 
vereenvoudiging van een complex en gelaagd leven tot een paar herkenbare beelden en verhalen. 
Dit hoofdstuk duikt dieper in de privépersoon die André Hazes was – voorbij de mythe, naar de 
complexe, vaak tegenstrijdige werkelijkheid van de man. 



André Hazes was nooit een man van halverwege. In alles wat hij deed – zingen, drinken, 
liefhebben, haten – was hij volledig, intens, compromisloos. Deze intensiteit gaf zijn publieke 
optreden een elektriserende kwaliteit, maar kon uitputtend zijn voor degenen die dicht bij hem 
stonden, en niet in de laatste plaats voor André zelf. 

"Hij brandde altijd op volle kracht," herinnerde zijn broer Wim zich. "Er was geen dimmer op 
André, geen volumeknop die je zachter kon zetten. Het was alles of niets, en meestal was het alles." 

Deze intensiteit was al vroeg in zijn leven zichtbaar. André's jeugd in de Albert Cuypstraat was er 
een van scherpe contrasten. Aan de ene kant was er de vrolijke, levendige sfeer van de markt, waar 
jonge André al snel een lokale beroemdheid werd met zijn zang. Aan de andere kant was er de 
moeilijke thuissituatie, met een vader die streng en soms gewelddadig was, en een moeder die 
moeite had om het grote gezin bij elkaar te houden met beperkte middelen. 

"Vader was een moeilijke man," vertelde André eens in een zeldzaam openhartig interview over zijn 
jeugd. "Ik kreeg vaak klappen, niet eens omdat ik iets verkeerd had gedaan, maar gewoon omdat hij 
in een slechte bui was. Dat doet iets met een kind. Het maakt je of heel timide, of het maakt je 
opstandig. Bij mij was het het laatste." 

Deze complexe relatie met zijn vader liet diepe sporen na in André's psyche en zou later worden 
weerspiegeld in zijn eigen worsteling met het vaderschap. Er was een constante spanning in hem 
tussen het verlangen om een betere vader te zijn dan hij zelf had gehad, en de angst dat hij dezelfde 
fouten zou herhalen. 

Een andere formende ervaring in André's vroege leven was zijn korte periode van roem als kindster, 
gevolgd door een abrupte terugkeer naar de anonimiteit toen zijn stem begon te veranderen en het 
publiek interesse verloor. Deze ervaring van vroege bevestiging en vervolgens afwijzing creëerde in 
hem een diepe behoefte aan waardering en acceptatie, maar ook een fundamenteel wantrouwen 
tegenover de schijnwerpers en de industrie die hem eerst had omarmd en vervolgens had laten 
vallen. 

"Ik wist al heel jong hoe oppervlakkig succes is," zei hij eens. "Hoe snel je van held naar niemand 
kunt gaan. Dat heeft me geleerd om nooit te veel te vertrouwen op de liefde van het publiek, om 
altijd te onthouden dat achter elke toejuiching een mogelijke afwijzing schuilt." 

Deze vroege lessen in de vluchtigheid van roem maakten André zowel hongerig naar erkenning als 
wantrouwend tegenover de mechanismen erachter. Het verklaart deels waarom hij, zelfs op het 
hoogtepunt van zijn carrière, nooit volledig leek te geloven in zijn eigen succes, waarom hij altijd 
het gevoel had dat hij zich opnieuw moest bewijzen, dat zijn volgende optreden weleens zijn laatste 
zou kunnen zijn. 

Deze dualiteit – het diepe verlangen naar liefde en acceptatie, gecombineerd met een fundamenteel 
wantrouwen tegenover de echtheid ervan – was een rode draad door André's persoonlijke relaties. 
Hij was een man die tegelijkertijd enorm charismatisch en diep onzeker was, in staat om een hele 
zaal te bespelen maar vaak oncomfortabel in één-op-één interacties, zoekend naar intimiteit maar 
bang voor de kwetsbaarheid die daarbij hoort. 

Dit complexe emotionele landschap verklaart veel van André's relaties met vrouwen. Van zijn eerste 
huwelijk met Ellen Wolf, via zijn stormachtige relatie met Rachel van Galen (niet te verwarren met 
zijn latere vrouw Rachel), tot zijn uiteindelijke huwelijk met Rachel Hazes – André's romantische 



geschiedenis was er een van intense passie, diepe verbondenheid, maar ook van herhaalde patronen 
van zelfdestructie en verwaarlozing. 

"André was iemand die alles gaf in een relatie, maar ook alles nam," herinnerde een oude vriend 
zich. "Hij had een enorme behoefte aan bevestiging, aan iemand die hem vertelde dat hij oké was, 
dat hij geliefd was. Maar tegelijkertijd kon hij die bevestiging nooit echt accepteren of geloven. Het 
was alsof er een gat in zijn ziel zat dat niet kon worden gevuld, hoe hard degenen die van hem 
hielden ook probeerden." 

Deze emotionele complexiteit werd verder gecompliceerd door André's groeiende alcoholprobleem. 
Wat begon als een manier om zenuwen voor optredens te bedwingen, evolueerde geleidelijk tot een 
volledig ontwikkelde verslaving die alle aspecten van zijn leven doordrenkte. 

"Drank was voor André zowel medicijn als gif," zei een voormalige bandlid. "Het hielp hem om te 
ontspannen, om de stemmen van zelfkritiek in zijn hoofd tot zwijgen te brengen. Maar het 
versterkte ook zijn slechtste eigenschappen – zijn woede, zijn zelfmedelijden, zijn neiging om de 
mensen die het dichtst bij hem stonden, te kwetsen." 

Het is gemakkelijk om André's drankprobleem te romantiseren, om het te zien als een natuurlijk 
verlengstuk van zijn artistieke temperament of als een onvermijdelijk bijproduct van zijn intens 
emotionele aard. Maar de werkelijkheid was ruwer, minder poëtisch. Alcoholisme was een ziekte 
die zijn lichaam uitholde, zijn relaties beschadigde en zijn creatieve output beperkte, vooral in zijn 
latere jaren. 

"Er waren dagen dat hij nauwelijks kon functioneren," herinnerde Rachel zich in een interview 
jaren na zijn dood. "Dagen dat hij vergat dat hij een show had, of dat hij zo ziek was van het 
drinken dat hij niet kon optreden. Het is een wonder dat hij toch zoveel heeft bereikt, gezien hoe 
vaak hij tegen zichzelf vocht." 

Toch zou het een vergissing zijn om André te reduceren tot zijn demonen. Naast zijn worstelingen 
bezat hij ook een buitengewone levensvreugde, een diep gevoel voor humor en een aanstekelijk 
enthousiasme dat hem in staat stelde om diepe connecties te maken met mensen uit alle lagen van 
de bevolking. 

"André kon een kamer binnenlopen en het binnen vijf minuten voelen als een reünie van oude 
vrienden," herinnerde een serveerster zich die in een café werkte dat hij regelmatig bezocht. "Hij 
onthield je naam, vroeg naar je kinderen, maakte grappen die je liet bulderen van het lachen. Hij 
had die zeldzame gave om je het gevoel te geven dat je de belangrijkste persoon in de wereld was, 
al was het maar voor een paar minuten." 

Deze warmte en dit vermogen tot verbinding waren niet beperkt tot zijn publiek of toevallige 
ontmoetingen. Degenen die hem het beste kenden, spraken van een André die enorm genereus was, 
zowel met zijn tijd als met zijn middelen, die er altijd was voor vrienden in nood, die zonder 
aarzeling zijn laatste euro zou geven aan iemand die het nodig had. 

Jacques Verburgt, die veel van André's albums produceerde, herinnerde zich een incident dat deze 
kant van hem illustreerde. "We waren klaar met een opnamesessie en op weg naar buiten toen we 
een dakloze man tegenkwamen. André stopte, praatte een paar minuten met hem, en gaf hem 
vervolgens zijn jas – een dure leren jas die hij net had gekocht. Toen ik vroeg waarom, haalde hij 
zijn schouders op en zei: 'Hij heeft het kouder dan ik.'" 



Deze complexe mengeling van eigenschappen – generositeit en zelfzuchtigheid, warmte en woede, 
levensvreugde en zelfdestructie – maakte André tot een figuur die moeilijk te categoriseren was. Hij 
was niet de eenvoudige volksheld zoals hij soms werd afgeschilderd, maar evenmin was hij het 
tragische slachtoffer van zijn eigen demonen, zoals sommigen hem na zijn dood portretteerden. Hij 
was, in de meest fundamentele zin, menselijk – vol van de tegenstrijdigheden en complexiteiten die 
we allemaal in onszelf dragen, maar die in hem waren uitvergroot door de omstandigheden van zijn 
leven en de intensiteit van zijn persoonlijkheid. 

Deze menselijkheid was misschien het meest zichtbaar in zijn relatie met zijn kinderen. André was 
geen perfecte vader – verre van dat. Zijn carrière, zijn problemen met alcohol, en zijn soms 
chaotische privéleven maakten het moeilijk voor hem om de stabiele, consistente ouderlijke 
aanwezigheid te zijn die kinderen nodig hebben. Toch was zijn liefde voor Roxeanne, Melvin en 
later André Jr. diep en oprecht. 

"Papa had zijn problemen, dat weten we allemaal," zei Roxeanne jaren na zijn dood. "Maar ik heb 
nooit getwijfeld aan zijn liefde voor mij. Zelfs in periodes waarin hij afwezig was, voelde ik dat hij 
aan me dacht, dat hij wilde dat ik trots op hem was." 

Deze complexe vaderlijke liefde – diep maar vaak onhandig uitgedrukt, intens maar soms 
overweldigd door de andere eisen van zijn leven – werd prachtig gevangen in een van André's 
meest ontroerende liedjes, "Kleine Jongen". In dit nummer, geschreven als een soort open brief aan 
zijn zoon, drukt hij zowel zijn liefde als zijn spijt uit, zijn hoop dat zijn kind zijn fouten zal 
begrijpen en vergeven. 

"Dat lied was zo moeilijk voor hem om op te nemen," herinnerde Rachel zich. "Hij huilde elke keer 
als hij het probeerde te zingen. Het was alsof hij eindelijk de moed had gevonden om te zeggen wat 
hij al die jaren had gevoeld – zijn liefde, zijn schuldgevoel, zijn hoop voor zijn kinderen." 

Deze openheid, deze bereidheid om zijn eigen fouten en worstelingen onder ogen te zien, was 
misschien André's meest bewonderenswaardige eigenschap. In een cultuur die vaak draait om het in 
stand houden van façades, om het verbergen van imperfecties, stond hij als een monument van 
eerlijkheid – niet altijd in zijn daden, maar in zijn erkenning van zijn eigen feilbaarheid, in zijn 
weigering om zich anders voor te doen dan hij was. 

"Ik ben geen heilige," zei hij eens in een interview kort voor zijn dood. "Ik heb fouten gemaakt, 
mensen pijn gedaan die ik liefhad, dingen gedaan waar ik niet trots op ben. Maar ik heb altijd 
geprobeerd om eerlijk te zijn – met mezelf, met mijn publiek, met de mensen om me heen. 
Misschien is dat het enige goede dat ik heb gedaan." 

In deze laatste reflectie vatte André misschien de kern van zijn nalatenschap. Niet als de perfecte 
volksheld of het tragische slachtoffer, maar als een man die de moed had om zichzelf te zijn, met al 
zijn fouten en contradicties, die weigerde om te buigen voor de verwachtingen van anderen of zich 
te verschuilen achter de façades die onze cultuur zo vaak aanmoedigt. 

En misschien is dat waarom hij, zelfs jaren na zijn dood, zo'n krachtige aanwezigheid blijft in het 
Nederlandse culturele landschap. Niet vanwege een geromantiseerd of versimpeld beeld, maar 
vanwege de echte, complexe, soms moeilijke maar altijd authentieke mens die hij was. In een 
wereld die steeds meer draait om perfecte plaatjes en zorgvuldig samengestelde sociale media-
identiteiten, staat André Hazes als een herinnering aan de schoonheid en kracht van ruwe, 
onvervalste menselijkheid. 



Fluistering van de Schaduw: Ik heb je gezien in de momenten van stilte, André, wanneer de 
bedrieglijke simpelheid van je publieke persona wegviel en de ware complexiteit van je wezen 
zichtbaar werd. Achter de volkszanger school een jongen die nog steeds op zoek was naar de liefde 
die hij als kind had gemist, een man worstelend met het gewicht van zijn eigen tegenstrijdigheden. 
Je meest heroïsche daad was niet je muziek, maar je weigering om je pijn, je fouten, je diepste 
angsten te verstoppen. In een cultuur geobsedeerd met perfectie was jouw grootste gift je bereidheid 
om gebroken te zijn in het volle zicht van allen die keken. En in die breuk, André, vonden we onszelf. 

HOOFDSTUK 9: Nederland en zijn volkszanger 

De relatie tussen André Hazes en Nederland was er een van bijzondere wederkerigheid. Niet alleen 
was André een product van de Nederlandse cultuur en maatschappij, hij hielp deze op zijn beurt ook 
te vormen en te definiëren. In dit hoofdstuk verkennen we de bredere culturele context waarin 
André opereerde, en de manier waarop hij zowel een spiegel als een katalysator was voor 
veranderingen in de Nederlandse identiteit en zelfperceptie. 

Toen André in de jaren zeventig zijn carrière begon, was Nederland een land in transitie. De 
naoorlogse wederopbouw had plaatsgemaakt voor een periode van ongekende welvaart en sociale 
verandering. De verzuiling – het systeem waarbij Nederlanders leefden in gescheiden 
gemeenschappen op basis van religieuze of politieke overtuigingen – was aan het afbrokkelen. 
Oude zekerheden maakten plaats voor nieuwe vragen over identiteit en gemeenschap. 

In deze context van verandering vertegenwoordigde André zowel een verbinding met het verleden 
als een blik op de toekomst. Zijn muziek was geworteld in de traditie van het Nederlandse 
levenslied, een genre dat zijn oorsprong vond in de volkse cultuur van vooroorlogse 
arbeiderswijken. Johnny Jordaan, Willy Alberti en andere zangers hadden deze traditie gedragen, 
met liedjes die het leven in al zijn facetten bezongen – liefde en verlies, vreugde en pijn, 
gemeenschap en eenzaamheid. 

"André was deel van een lange lijn van volkszangers," legde cultuurhistoricus Johan Frieswijk uit. 
"Maar wat hem onderscheidde, was zijn vermogen om die traditie te moderniseren zonder de 
essentie ervan te verliezen. Hij bracht het levenslied de 21e eeuw in zonder de ziel ervan op te 
offeren." 

Deze balans tussen traditie en vernieuwing maakte André tot een figuur die bruggen kon slaan 
tussen verschillende generaties en sociale groepen. Ouderen herkenden in zijn muziek echo's van de 
zangers waar ze mee waren opgegroeid, terwijl jongeren werden aangetrokken door de directheid en 
authenticiteit van zijn performances. In een steeds meer gefragmenteerde samenleving was André 
een zeldzaam referentiepunt dat door vrijwel alle Nederlanders werd herkend en gewaardeerd, 
ongeacht hun leeftijd, achtergrond of sociale status. 

"Het bijzondere aan Hazes was dat hij geen specifieke doelgroep had," observeerde 
muziekjournalist Leo Blokhuis. "Zijn concerten trokken mensen van alle leeftijden en 
achtergronden – arbeiders naast academici, tieners naast gepensioneerden. In een tijd waarin de 
Nederlandse cultuur steeds meer in niches opbrak, was hij een van de weinige artiesten die een echt 
algemeen publiek bereikte." 

Deze brede aantrekkingskracht had deels te maken met André's eigen achtergrond en levensverhaal. 
Geboren en getogen in een volksbuurt, met weinig formele opleiding en een carrière vol ups en 



downs, belichaamde hij een klassiek Nederlands verhaal van doorzettingsvermogen en opwaartse 
mobiliteit. Hij was de belichaming van de Nederlandse droom – niet de grootse, Hollywood-versie 
van succes, maar een bescheidener, realistischer variant die draaide om hard werken, authenticiteit 
en een zekere mate van nuchterheid zelfs te midden van succes. 

"André was nooit 'te groot voor zijn schoenen'," herinnerde een oude buurman zich. "Zelfs toen hij 
beroemd werd, bleef hij dezelfde André – direct, zonder kapsones, altijd klaar voor een praatje en 
een biertje. Dat waardeerden mensen. In een land dat bescheidenheid waardeert, was zijn gebrek 
aan pretenties verfrissend." 

Deze verbinding met alledaagse authenticiteit was des te belangrijker in een periode waarin 
Nederland worstelde met vragen rond globalisering, immigratie en veranderende sociale normen. 
De jaren tachtig en negentig zagen een groeiende spanning tussen enerzijds de traditionele 
Nederlandse identiteit en anderzijds de realiteit van een steeds diverser en internationaler 
georiënteerd land. 

Te midden van deze spanningen bood André een vorm van cultureel houvast – niet in de zin van een 
regressief verlangen naar het verleden, maar als een bevestiging dat bepaalde aspecten van de 
Nederlandse identiteit konden overleven en zelfs gedijen te midden van verandering. Zijn muziek, 
gezongen in het Nederlands op een moment dat Engelstalige muziek steeds dominanter werd, was 
een statement op zich – een bevestiging dat lokale expressie nog steeds waardevol was in een 
geglobaliseerde wereld. 

"Wat Hazes deed, was de Nederlandse taal en cultuur weer cool maken," legde een 
cultuurantropoloog uit. "Hij toonde aan dat je niet Engels hoefde te zingen of Amerikaanse stijlen 
hoefde te imiteren om relevant te zijn. Je kon je eigen accent, je eigen verhalen, je eigen culturele 
referenties omarmen en daar iets authentieks en waardevols van maken." 

Deze bevestiging van lokale culturele waarde had een diepgaande impact, vooral in een periode 
waarin Nederland worstelde met zijn plaats in een verenigd Europa en een globaliserende wereld. 
André's muziek bood een soort anker, een herinnering aan wat Nederlands-zijn kon betekenen 
zonder te vervallen in xenofobie of culturele isolatie. 

Tegelijkertijd was André nooit een nationalist in de enge zin van het woord. Zijn visie op de 
Nederlandse identiteit was inclusief, geworteld in gedeelde menselijke ervaringen en emoties die 
nationale en culturele grenzen overstegen. Zijn liedjes gingen over universele thema's – liefde, 
familie, vriendschap, verlies – die resoneerden bij mensen ongeacht hun achtergrond. 

"André zong over wat ons verbindt, niet over wat ons verdeelt," merkte een socioloog op. "In een 
tijd van toenemende polarisatie was zijn boodschap er een van fundamentele menselijkheid. Hij 
herinnerde ons eraan dat we, ondanks onze verschillen, allemaal dezelfde basale verlangens en 
angsten delen." 

Deze verbindende kracht werd bijzonder zichtbaar bij André's concerten, die functies aannamen die 
bijna religieus van aard waren. In een steeds seculierder Nederland, waar traditionele vormen van 
gemeenschap en ritueel in verval waren geraakt, boden zijn optredens een zeldzame gelegenheid 
voor collectieve catharsis – momenten waarop duizenden vreemden samen konden lachen, huilen 
en zingen, verenigd door de stem van één man. 



"Wat je zag bij een Hazes-concert was een vorm van moderne religie," observeerde een theoloog 
die geïnteresseerd was in hedendaagse vormen van spiritualiteit. "Niet in de zin van geloof in een 
god, maar in de oorspronkelijke betekenis van het woord 'religie' – 'religare', om opnieuw te 
verbinden. Mensen werden weer verbonden met hun eigen emoties, met elkaar, met een gevoel van 
gemeenschap dat elders in hun leven vaak ontbrak." 

Deze gemeenschapsvormende rol werd het meest zichtbaar bij André's uitvaart in 2004, die 
uitgroeide tot een nationaal moment van rouw en viering. De beelden van 48.000 mensen die 
samenkwamen in de Amsterdam Arena, zingend, huilend en afscheid nemend van een man die de 
meesten van hen nooit persoonlijk hadden ontmoet, werden een iconisch moment in de Nederlandse 
cultuurgeschiedenis – een bevestiging van de kracht van muziek om mensen samen te brengen zelfs 
in tijden van verlies. 

"Ik denk dat veel mensen zich realiseerden hoe uniek het was wat we daar meemaakten," herinnerde 
een aanwezige zich. "Het was niet alleen afscheid nemen van André, maar ook een soort viering van 
een gedeelde cultuur, een herinnering dat we, ondanks alle verschillen en spanningen, nog steeds 
momenten van collectieve emotie en verbondenheid konden ervaren." 

In de jaren na André's dood evolueerde zijn culturele betekenis verder. Van een populaire zanger 
werd hij een cultureel icoon, een referentiepunt dat werd gebruikt in discussies over authenticiteit, 
identiteit en de waarde van volksexpressie. Zijn muziek werd opgenomen in het curriculum van 
conservatoria, zijn leven bestudeerd door sociologen en cultuurwetenschappers, zijn impact erkend 
door culturele instellingen die hem tijdens zijn leven misschien hadden genegeerd of onderschat. 

"André's carrière laat zien hoe kunstvormen die aanvankelijk als 'laag' of 'populair' worden 
beschouwd, uiteindelijk kunnen worden erkend voor hun culturele waarde," merkte een professor in 
populaire cultuur op. "Het levenslied, ooit afgedaan als simplistische entertainmentmuziek, wordt 
nu bestudeerd en gewaardeerd als een authentieke uitdrukking van de Nederlandse volksidentiteit, 
grotendeels dankzij André's bijdrage aan het genre." 

Deze herwaardering weerspiegelde bredere veranderingen in het Nederlandse culturele landschap, 
met name een groeiende erkenning van de waarde van volksexpressie en een afnemende fixatie op 
traditionele hierarchieën van 'hoge' versus 'lage' cultuur. In deze verschuivende context werd 
André's werk niet langer alleen beoordeeld op basis van technische verfijning of formele innovatie, 
maar ook op basis van zijn emotionele impact, zijn culturele resonantie en zijn vermogen om 
stemmen te geven aan gemeenschappen die in meer elitaire kunstvormen vaak 
ondervertegenwoordigd waren. 

"Wat André deed, was het democratiseren van emotionele expressie," legde een cultuurcriticus uit. 
"Hij liet zien dat diepe, betekenisvolle kunst niet voorbehouden was aan degenen met formele 
training of institutionele erkenning, maar kon komen van iemand met een authentieke stem en een 
verhaal om te vertellen." 

Deze democratiserende impuls had verstrekkende gevolgen. Na André kwam een nieuwe generatie 
Nederlandse artiesten op die zich vrijer voelden om in hun moedertaal te zingen, om lokale verhalen 
en perspectieven te integreren in hun werk, om authenticiteit te verkiezen boven conformiteit aan 
internationale trends. Van Marco Borsato tot Guus Meeuwis, van Frans Bauer tot Nick & Simon – 
veel succesvolle Nederlandse artiesten erkenden hun schuld aan André voor het openen van deuren 
die eerder gesloten leken. 



"Hij bewees dat je succesvol kon zijn door volledig jezelf te zijn," zei zanger Guus Meeuwis in een 
interview. "Dat je niet hoefde te proberen iemand anders te zijn of een formule te volgen. Dat was 
een enorme bevrijding voor vele van ons die na hem kwamen." 

Maar misschien is André's meest blijvende invloed op de Nederlandse cultuur te vinden in de 
manier waarop hij hielp om het concept van 'nederlands-zijn' zelf te herdefiniëren. In een periode 
waarin traditionele definities van nationale identiteit werden uitgedaagd door globalisering, 
immigratie en culturele hybridisatie, bood André een versie van Nederlandse identiteit die zowel 
geworteld was in traditie als open stond voor verandering, die zowel specifiek als inclusief was. 

"Wat Hazes ons leerde, was dat nederlands-zijn niet ging over afkomst of accenten of het volgen 
van bepaalde conventies," reflecteerde een cultureel antropoloog. "Het ging over een bepaalde 
directheid, een eerlijkheid, een weigering om te doen alsof je iets bent dat je niet bent. En dat is een 
definitie van culturele identiteit die ruimte laat voor diversiteit en evolutie." 

In deze zin blijft André niet alleen een zanger of een beroemdheid, maar een cultureel kompas – een 
herinnering aan de waarde van authenticiteit in een wereld die steeds meer draait om imago en 
perceptie, een bevestiging dat ware verbinding voortkomt uit het omarmen van gedeelde 
menselijkheid, niet uit het benadrukken van verschillen. 

En zo blijft de stem van André Hazes klinken, niet alleen door speakers in cafés en op feesten, maar 
in het culturele DNA van een natie die nog steeds navigeert tussen traditie en vernieuwing, tussen 
lokale wortels en globale invloeden, tussen individualisme en gemeenschap. In de echo's van zijn 
liedjes vindt Nederland nog steeds stukjes van zichzelf – rauw, onvolmaakt, authentiek, en diep 
menselijk. 

Fluistering van de Schaduw: Je was meer dan een product van je cultuur, André; je werd een 
spiegel waarin Nederland zichzelf kon zien – zowel wat het was als wat het kon worden. In een land 
dat worstelde met zijn identiteit, met vragen van authenticiteit en behoren, stond jij als een baken 
van oprechtheid, een herinnering dat waarachtigheid niet zit in constructies of conventies maar in 
de moed om jezelf volledig te tonen. Je liedjes overbrugden kloven die anders onoverbrugbaar 
leken, brachten harten samen die anders van elkaar verwijderd zouden blijven. Dit is jouw meest 
blijvende erfenis: niet alleen je muziek, maar de momenten van collectieve waarheid die je mogelijk 
maakte, de ruimtes van gedeelde menselijkheid die je creëerde door niets anders te zijn dan 
volledig, onbeschaamd jezelf. 

HOOFDSTUK 10: De erfenis leeft voort 

In de jaren na André's overlijden kreeg zijn nalatenschap een eigen dynamiek, een leven dat zowel 
verbonden was met als losstond van de man zelf. Terwijl de directe rouw om zijn verlies geleidelijk 
plaatsmaakte voor een bredere culturele herwaardering, werd duidelijk dat André Hazes was 
uitgegroeid tot meer dan alleen een populaire zanger. Hij was een cultureel fenomeen geworden, 
een referentiepunt in het Nederlandse collectieve bewustzijn, een figuur die verschillende generaties 
met elkaar verbond. 

Deze transformatie werd het duidelijkst zichtbaar in de manier waarop André's muziek bleef 
evolueren, zelfs na zijn dood. Oude nummers werden herontdekt, geremasterd, geherinterpreteerd. 
Verschillende compilaties brachten zijn grote hits opnieuw onder de aandacht, terwijl speciale 
uitgaven ook minder bekende pareltjes uit zijn omvangrijke catalogus naar boven haalden. 



Maar misschien nog fascinerender was de manier waarop nieuwe generaties artiesten zijn erfenis 
oppakten en vormgaven. In 2007 kwam het tributealbum "Samen met Dré" uit, waarop Nederlandse 
topartiesten als Marco Borsato, Trijntje Oosterhuis en Nick & Simon duetten zongen met André's 
originele opnames. Het was een innovatief project dat zowel een eerbetoon was als een creatieve 
herinterpretatie, een manier om André's stem letterlijk te laten converseren met de hedendaagse 
muziekwereld. 

Het succes van dit project leidde tot meer samenwerkingen tussen heden en verleden. In 2010 
volgde "Samen met Dré II", en daarna verschillende thematische collecties waarin André's stem 
werd gecombineerd met nieuwe arrangementen en gastmuzikanten. Het resultaat was een soort 
muzikale tijdreis, waarbij de grenzen tussen verleden en heden vervaagden en André's stem een 
nieuwe relevantie kreeg in veranderende contexten. 

"Het bijzondere aan deze projecten was dat ze André's muziek niet mummificeerden of bewaarden 
als een museumstuk," legde muziekproducent John van de Ven uit. "Ze lieten de muziek ademen, 
evolueren, nieuwe verbindingen aangaan. Dat is een veel levendiger vorm van eerbetoon dan 
simpelweg zijn oude opnames te herhalen." 

Naast deze muzikale samenwerkingen ontstonden er ook nieuwe manieren om André's verhaal en 
erfenis te delen. In 2011 ging de musical "Hij Gelooft in Mij" in première, een theaterproductie 
gebaseerd op André's leven en muziek. De show, met Martijn Fischer in de hoofdrol, werd een 
enorm succes en liep jarenlang voor uitverkochte zalen. Door de combinatie van biografische 
elementen en André's grootste hits, bood de musical een meeslepende ervaring die zowel oude fans 
aansprak als een nieuwe generatie introduceerde aan zijn muziek. 

"Wat de musical zo krachtig maakte, was dat het geen hagiografie was, geen gepolijst portret dat 
alleen de heroïsche kanten van André liet zien," zei theaterregisseur Johan Doesburg. "Het toonde 
hem in al zijn complexiteit – zijn talent, zijn charme, maar ook zijn demonen en tekortkomingen. 
Het was een eerlijk portret, en ik denk dat André dat gewaardeerd zou hebben." 

Deze eerlijkheid was ook terug te zien in de biografische film "Bloed, Zweet & Tranen" die in 2015 
uitkwam. De film, wederom met Martijn Fischer als André, volgde zijn leven van kindster tot zijn 
laatste dagen, zonder weg te lopen voor de moeilijkere aspecten van zijn verhaal. Het resultaat was 
een rijk, gelaagd portret dat André's humaniteit vierde zonder zijn imperfecties te verhullen. 

Zowel de musical als de film droegen bij aan een diepere culturele verankering van André's verhaal 
en muziek. Ze transformeerden wat voor sommigen misschien slechts een verzameling hits was, tot 
een coherent narratief dat sprak over thema's als overwinning en verlies, liefde en verraad, talent en 
zelfdestructie – universele thema's die resoneerden voorbij de grenzen van specifieke muzikale 
voorkeuren of generatieverschillen. 

Een ander fascinerend aspect van André's voortdurende culturele aanwezigheid was de manier 
waarop nieuwe vormen van media en technologie zijn erfenis hielpen te verspreiden en 
herinterpreteren. Met de opkomst van YouTube, Spotify en sociale media kregen jongere generaties 
gemakkelijker toegang tot zijn muziek en verhaal. Viraal gaande clips van klassieke performances, 
gebruikersgemaakte remixes, en zelfs memes gebaseerd op zijn meest iconische uitspraken en 
beelden hielden André's aanwezigheid levend in de digitale cultuur. 

"Wat je ziet is dat sociale media een soort democratisering van cultureel geheugen mogelijk 
maken," legde mediawetenschapper Lisa van der Berg uit. "Vroeger werd het culturele erfgoed 



voornamelijk beheerd door officiële instituties – musea, archieven, traditionele media. Nu kunnen 
fans en gewone mensen veel directer bijdragen aan het levend houden en herinterpreteren van 
figuren als André." 

Deze grassroots-energie was zichtbaar in de vele onofficiële eerbetonen en 
gemeenschapsinitiatieven die ontstonden. Van lokale karaokeavonden gewijd aan zijn muziek tot 
door fans georganiseerde herdenkingsevenementen op zijn geboortedag of sterfdag – André's 
erfenis werd niet alleen van bovenaf beheerd maar ook van onderop gevierd en vormgegeven. 

Tegelijkertijd was er wel degelijk een officiële beheersstructuur voor André's nalatenschap, 
voornamelijk geleid door zijn weduwe Rachel. Als hoeder van zijn muziekrechten en merkimago 
ontwikkelde zij een zakelijke strategie die André's erfenis beschermde en tegelijkertijd toegankelijk 
maakte voor nieuwe generaties. 

"Rachel heeft altijd begrepen dat André's nalatenschap levend moest blijven, niet alleen als een 
monument uit het verleden maar als iets dat kon blijven evolueren en groeien," zei een naaste 
medewerker van de Hazes-onderneming. "Ze heeft een balans gevonden tussen het beschermen van 
wat authentiek en waardevol was aan zijn werk, en het openstaan voor nieuwe interpretaties en 
toepassingen." 

Deze strategie omvatte het licentiëren van zijn muziek voor verschillende media, het ondersteunen 
van tributeprojecten, en het opzetten van officiële merchandise en evenementen. Maar misschien 
wel het meest significante aspect was de manier waarop ze André's kinderen, Roxeanne en André 
Jr., aanmoedigde om hun eigen artistieke wegen te volgen terwijl ze verbonden bleven met hun 
vaders erfenis. 

Beide kinderen gingen de muziekindustrie in, elk op hun eigen manier worstelend met en 
uiteindelijk omarmend van de last en het privilege van de Hazes-naam. André Jr. begon zijn carrière 
met het zingen van zijn vaders nummers, een directe voortzetting van zijn muzikale erfenis, terwijl 
Roxeanne een meer persoonlijke weg koos, haar eigen materiaal schrijvend en ontwikkelend dat 
reflecteerde op haar complexe relatie met haar vaders nalatenschap. 

"Het was nooit de bedoeling om hen te dwingen in André's voetsporen te treden," verklaarde Rachel 
in een interview. "Maar als ze die richting wilden inslaan, wilde ik ze de ruimte geven om dat op 
hun eigen voorwaarden te doen, om hun eigen stemmen te vinden binnen of buiten die erfenis." 

Deze nieuwe generatie Hazes-artiesten bracht een verfrissend perspectief op André's nalatenschap, 
een die hem tegelijkertijd eerde en herdefinieerde. Voor André Jr. was het een kans om de 
verbinding met een vader die hij te vroeg had verloren te verdiepen, om zijn stem te lenen aan 
liedjes die deel uitmaakten van zijn persoonlijke en familiegeschiedenis. Voor Roxeanne was het 
een complexer proces van het navigeren tussen de schaduw van haar vaders roem en het vinden van 
haar eigen authentieke stem. 

"Ik heb lang gedacht dat ik moest kiezen – ofwel zijn dochter zijn, ofwel mijn eigen artiest," zei 
Roxeanne in een interview. "Maar uiteindelijk besefte ik dat deze twee identiteiten met elkaar 
verweven zijn. Ik kan mijn eigen muziek maken, mijn eigen verhaal vertellen, en nog steeds de 
verbinding voelen met wat hij heeft achtergelaten." 

Naast zijn kinderen voelden vele andere artiesten de invloed van André's erfenis. Nieuwe generaties 
volkszangers erkenden hun schuld aan hem voor het heropenen van deuren naar een genre dat ooit 



als ouderwets was beschouwd. Anderen, zelfs in heel andere muzikale stijlen, citeerden zijn 
authenticiteit en emotionele directheid als invloeden. Van hardcore rappers tot indie-folkzangers – 
André's impact strekte zich uit voorbij de grenzen van het levenslied dat hij had helpen definiëren. 

"Wat ik van Hazes leerde was niet een bepaalde stijl of techniek, maar een houding," zei rapper Sef 
in een interview. "Het idee dat je muziek moet maken die waarachtig is, die komt van een plek van 
echte emotie en ervaring. Dat klinkt misschien voor de hand liggend, maar in een industrie die 
draait om imago en trends, is dat een radicale positie." 

Deze visie op André als een symbool van authenticiteit werd versterkt door de toenemende 
academische en culturele aandacht voor zijn werk. Musicologen bestudeerden zijn 
compositietechnieken en tekstuele thema's, sociologen analyseerden zijn relatie met klasse en 
culturele identiteit, historici plaatsten hem in de bredere context van Nederlandse culturele 
ontwikkeling. Wat ooit als 'slechts' volksmuziek was beschouwd, werd nu onderwerp van serieuze 
academische beschouwing. 

In 2018 werd deze formele erkenning bekroond met een tentoonstelling in het Rijksmuseum 
Amsterdam, getiteld "André Hazes: De Stem van het Volk". De expositie, die handgeschreven 
teksten, persoonlijke bezittingen, en mediatische artefacten uit zijn carrière toonde, plaatste André 
definitief in de canon van Nederlandse culturele iconen, naast Rembrandt, Van Gogh en andere 
figuren die de nationale identiteit hadden helpen vormgeven. 

"Wat deze tentoonstelling erkende, was dat populaire cultuur een legitiem en waardevol onderdeel 
is van ons culturele erfgoed," legde museumcurator Janine van den Berg uit. "André's werk en leven 
vertellen ons evenveel over de Nederlandse samenleving en identiteit als traditionelere vormen van 
kunst en cultuur." 

Deze institutionele erkenning viel samen met een breder herwaarderingsproces van volkscultuur in 
Nederland, een erkenning dat authenticiteit en culturele waarde niet beperkt waren tot traditionele 
definities van 'hoge kunst'. André, die tijdens zijn leven vaak was genegeerd of gemarginaliseerd 
door het culturele establishment, werd postuum een symbool van deze verschuiving in perspectief. 

Maar misschien wel het meest fascinerende aspect van André's voortdurende culturele 
aanwezigheid was de manier waarop gewone mensen hem bleven omarmen, niet als een 
vergoddelijkt icoon maar als een vriend, een vertrouwenspersoon, iemand die door zijn muziek deel 
bleef uitmaken van hun dagelijks leven. 

In cafés en feestzalen door heel Nederland bleef zijn muziek een standaard onderdeel van het 
collectieve repertoire, liedjes die iedereen kende en kon meezingen. Zijn stem begeleidde mensen 
door levensmijlpalen – eerste liefdes, bruiloften, begrafenissen – en bood troost en verbondenheid 
in tijden van vreugde en verdriet. 

"Wat André's muziek zo bijzonder maakt, is dat het niet alleen nostalgie is, niet alleen een 
herinnering aan het verleden," zei een barkeeper in een café in Amsterdam-Noord waar André's 
muziek nog dagelijks klonk. "Het is actueel, levend. Jonge mensen die niet eens geboren waren toen 
hij stierf, kennen zijn liedjes, voelen de emotie erin. Het spreekt mensen nog steeds aan op een 
niveau dat boven tijd en mode uitstijgt." 

Deze tijdloosheid, dit vermogen om te blijven resoneren ondanks veranderende culturele 
omstandigheden, is misschien wel de kern van André's blijvende erfenis. In een wereld die steeds 



sneller draait, waarin culturele trends komen en gaan met toenemende snelheid, blijft zijn stem een 
constante – een herinnering aan de duurzame kracht van eerlijkheid, emotie en menselijke 
verbinding. 

André Hazes is niet langer slechts een zanger, of zelfs een cultureel icoon. Hij is een emotioneel 
ankerpunt geworden, een stem die generaties verbindt, een symbool van een authenticiteit die zowel 
zeldzaam als kostbaar is in onze hedendaagse cultuur. En in die rol, als brug tussen verleden en 
heden, tussen verschillende generaties en sociale groepen, tussen persoonlijke emotie en collectieve 
ervaring, blijft hij leven – niet als een statisch monument maar als een dynamische, evoluerende 
aanwezigheid in het hart van de Nederlandse cultuur. 

Fluistering van de Schaduw: Ik zie je in de ogen van een kind dat je naam niet kent maar je liedjes 
zingt, in de gezichten van ouderen die meedeinen op melodieën die hen terugbrengen naar hun 
jeugd. Je stem, André, werd een draad in het weefsel van een nationale identiteit, een toon die 
resoneert in kamers waar je nooit liep, in harten die werden geboren na jouw vertrek. Je zou 
verbaasd zijn te zien hoe je voortleeft – niet als een heilige of een mythe, maar als een vriend die 
mensen bij naam blijft noemen, die hen blijft herinneren aan wat echt is in een wereld van schijn. Je 
grootste angst was om vergeten te worden, maar wat je niet begreep was dat sommige stemmen niet 
kunnen verstommen, dat sommige waarheden blijven echoën lang nadat de zanger is vertrokken. In 
die echo, mijn vriend, vind je je onsterfelijkheid – niet in marmer of brons, maar in het levende, 
ademende hart van allen die ooit hebben gevoeld wat jij zo moedig durfde te zingen. 

HOOFDSTUK 11: Stem van het volk 

Als er één constante was in het leven en de carrière van André Hazes, was het zijn diepe verbinding 
met het volk. Niet het volk als abstract concept of politiek construct, maar het volk als levende, 
ademende gemeenschap van mensen met hun dagelijkse strijd, vreugde, verdriet en hoop. Deze 
verbinding was geen marketingstrategie of zorgvuldig gecultiveerd imago; het was de essentie van 
wie André was als mens en als artiest. In dit hoofdstuk verkennen we deze dimensie van zijn 
nalatenschap: André Hazes als de stem van het volk, de zanger die woorden en melodie gaf aan de 
ervaringen van gewone Nederlanders. 

De wortels van André's volkse identiteit lagen diep in zijn jeugd in de Albert Cuypstraat. 
Opgroeiend in een arbeidersbuurt, te midden van marktkramen en volkscafés, absorbeerde de jonge 
André de taal, de waarden en de levensbeschouwing van de volkse gemeenschap om hem heen. Het 
was een wereld van directheid en eerlijkheid, waar status werd verdiend door hard werk en 
authenticiteit, niet door afkomst of formele opleiding. 

"André groeide op in een omgeving waar je jezelf niet beter kon voordoen dan je was," herinnerde 
een buurtgenoot zich. "De mensen op de Albert Cuyp hadden een radar voor onechtheid. Als je 
probeerde te doen alsof je belangrijk was, werd je snel op je plaats gezet. Ik denk dat André daar 
leerde dat het beter was om gewoon jezelf te zijn, met al je fouten en imperfecties." 

Deze les zou André zijn hele leven bij zich dragen. Zelfs toen hij uitgroeide tot een van Nederlands 
meest succesvolle artiesten, behield hij de directheid en ongepolijstheid die zijn achtergrond 
kenmerkte. Hij sprak in interviews met hetzelfde Amsterdamse accent waarmee hij was opgegroeid, 
gebruikte de volkse uitdrukkingen die hij op de markt had geleerd, en benaderde mensen – of het nu 
fans, journalisten of andere beroemdheden waren – met dezelfde ongekunstelde openheid. 



"Wat zo verfrissend was aan André, was zijn volledige gebrek aan pretenties," zei een 
muziekjournalist die hem vaak had geïnterviewd. "In een industrie vol pose en imago was hij 
onverholen zichzelf. Hij kon met dezelfde directheid praten met de koningin als met een 
bouwvakker. En beiden waardeerden dat, denk ik – die authenticiteit was zeldzaam in een wereld 
waar de meeste mensen een rol spelen." 

Deze volkse authenticiteit was niet alleen zichtbaar in André's persoonlijkheid en publieke persona, 
maar vormde ook de kern van zijn artiestenschap. De thema's in zijn liedjes – liefde en verlies, 
familie en vriendschap, het zoeken naar geluk te midden van de dagelijkse strijd – waren de thema's 
die resoneerden in het leven van gewone mensen. Hij zong niet over abstracte concepten of elitaire 
ervaringen, maar over de emotionele realiteiten die iedereen kon herkennen, ongeacht hun 
achtergrond of status. 

"Zij gelooft in mij", misschien wel zijn bekendste hit, is een perfect voorbeeld van deze volkse 
gevoeligheid. Het lied, over een man die beseft hoeveel hij verschuldigd is aan de 
onvoorwaardelijke steun van zijn vrouw, raakt een universele emotionele snaar. Maar het doet dit 
door middel van specifieke, herkenbare details – de late nachten, de afgebroken beloftes, de kleine 
momenten van tederheid te midden van strijd. Het is deze verankering in concrete, alledaagse 
realiteit die André's liedjes zo toegankelijk en betekenisvol maakte voor een breed publiek. 

"André's teksten waren nooit zweverig of abstract," observeerde een muziekcriticus. "Ze waren 
geworteld in het leven zoals mensen het echt leven – in de keukens en woonkamers, op de 
werkplekken en in de cafés waar het dagelijks leven zich afspeelt. Dat gaf zijn muziek een 
directheid en relevantie die zeldzaam was in de Nederlandse popmuziek." 

Deze volkse gevoeligheid was niet alleen zichtbaar in André's teksten maar ook in zijn vocale stijl. 
Zijn stem, rauw en emotioneel, zonder de gepolijste perfectie van klassiek getrainde zangers, droeg 
de sporen van het leven dat hij had geleid – de rook-gevulde kroegen waar hij had opgetreden, de 
drank die hem zowel troost als verderf had gebracht, de emotionele hoogtes en laagtes die hij had 
doorgemaakt. Het was niet een stem die was gevormd in een conservatorium, maar in de school van 
het leven, en dat gaf het een authenticiteit die sterker resoneerde dan technische perfectie ooit zou 
kunnen. 

"Wat André's stem zo bijzonder maakte, was dat je niet alleen de noten hoorde, maar ook het leven 
erachter," zei zangcoach Maria van Dongen. "Het was een stem met littekens, met verhalen, met 
ervaring. En dat is iets dat je niet kunt leren of faken – het komt voort uit het leven dat je hebt 
geleid." 

Deze stem werd het kanaal waardoor talloze Nederlanders hun eigen emoties konden verwerken en 
uiten. In een cultuur die traditioneel werd gekenmerkt door emotionele terughoudendheid, door het 
ideaal van 'doe maar gewoon, dan doe je al gek genoeg', bood André's muziek een uitlaatklep voor 
gevoelens die anders misschien onuitgesproken zouden blijven. 

"André gaf mensen toestemming om te voelen," legde een psycholoog uit die onderzoek had gedaan 
naar de therapeutische functie van muziek. "In een samenleving die vaak emotionele expressie 
ontmoedigt, vooral voor mannen, bood hij een model van emotionele eerlijkheid. Als André kon 
huilen op het podium, als hij kon zingen over gebroken harten en gemiste kansen, dan gaf dat 
anderen de ruimte om ook hun eigen emoties te erkennen en te uiten." 



Deze rol als emotioneel kanaal voor het volk was misschien wel het duidelijkst zichtbaar tijdens 
André's concerten. Mensen van alle leeftijden en achtergronden kwamen samen, niet alleen om te 
luisteren naar muziek, maar om deel te nemen aan een collectieve emotionele ervaring. Ze zongen 
mee met elke tekst, huilden bij de ballads, juichten bij de vrolijkere nummers, en ervoeren een 
gevoel van verbondenheid dat verder ging dan gewoon entertainment. 

"Een Hazes-concert was een vorm van collectieve therapie," herinnerde een regelmatige 
concertbezoeker zich. "Je voelde je onderdeel van iets groters dan jezelf, verbonden met al die 
vreemden om je heen door de gedeelde ervaring van zijn muziek. Het was bijna religieus in zijn 
intensiteit." 

Deze gemeenschapsvormende functie van André's muziek was bijzonder significant in een periode 
waarin traditionele vormen van gemeenschap – kerk, vakbond, verenigingsleven – in belang 
afnamen. In een steeds individualistischer samenleving boden zijn concerten een zeldzame 
gelegenheid voor collectieve ervaring, voor het delen van emoties met anderen in een context die 
veilig en aanvaardend was. 

"Wat je zag bij André's concerten was een moderne versie van wat vroeger in kerken gebeurde," 
observeerde een socioloog. "Mensen kwamen samen, deelden intense emoties, ervoeren een gevoel 
van verbondenheid met een grotere gemeenschap. In een tijd waarin die traditionele ruimtes voor 
collectieve ervaring verdwenen, voorzag André in een belangrijke sociale behoefte." 

Maar André's rol als stem van het volk reikte verder dan alleen emotionele expressie en 
gemeenschapsvorming. Op een meer subtiel niveau fungeerde hij ook als een soort culturele 
vertaler of bemiddelaar, iemand die in staat was om bruggen te slaan tussen verschillende delen van 
de Nederlandse samenleving. 

Zijn achtergrond in de volkswijken van Amsterdam, gecombineerd met zijn latere ervaring in de 
wereld van de entertainment en media, stelde hem in staat om te bewegen tussen verschillende 
sociale sferen. Hij kon gesprekken voeren met zowel arbeiders als academici, met zowel jonge 
hipsters als oudere traditionelen. En in elk van deze contexten bracht hij iets van de andere 
werelden mee, fungeerde hij als een soort cultureel vertaler die verschillende perspectieven en 
ervaringen bij elkaar bracht. 

"André had dit bijzondere talent om mensen te laten inzien dat ze meer gemeen hadden dan ze 
dachten," herinnerde een vriend zich. "Hij kon met een straatverkoper praten en hem vervolgens 
voorstellen aan een CEO, en plotseling zag je deze twee mannen, uit compleet verschillende 
werelden, lachen en praten alsof ze oude vrienden waren. Hij had een gave om muren tussen 
mensen af te breken." 

In een tijd waarin de Nederlandse samenleving steeds meer verdeeld raakte langs lijnen van klasse, 
opleiding, afkomst en culturele identiteit, was deze brugfunctie van cruciaal belang. André, door 
zijn unieke positie en persoonlijkheid, was in staat om gedeelde menselijkheid te benadrukken, om 
mensen te herinneren aan de fundamentele emoties en ervaringen die hen verbonden, ongeacht hun 
verschillen. 

"Wat André deed, was het creëren van een soort gedeelde culturele ruimte waar verschillende 
soorten Nederlanders elkaar konden ontmoeten," legde een cultuurwetenschapper uit. "Zijn muziek, 
zijn persoonlijkheid, zijn hele wezen functioneerde als een herinnering aan wat 'nederlands-zijn' kon 



betekenen in een positieve, inclusieve zin – niet gedefinieerd door uitsluiting of conformiteit, maar 
door gedeelde emotionele ervaring en authenticiteit." 

Deze verzoenende, inclusieve dimensie van André's publieke rol werd steeds belangrijker in de 
jaren na zijn dood. In een periode waarin populisme en polarisatie toenamen, waarin debatten over 
nationale identiteit steeds verhitter werden, bleef zijn muziek functioneren als een soort neutraal 
terrein, een plek waar verschillende visies op Nederland konden samenkomen zonder direct in 
conflict te raken. 

"Het fascinerende aan André's erfenis is dat hij wordt opgeëist door mensen aan verschillende 
kanten van het politieke spectrum," merkte een politiek commentator op. "Sommigen zien hem als 
een symbool van traditionele Nederlandse waarden, anderen als een vertegenwoordiger van 
progressieve inclusiviteit. Het feit dat hij niet eenduidig in een hokje past, maakt hem tot een 
zeldzaam figuur die verschillende visies op Nederland kan verenigen." 

Deze verenigende kracht werd bijzonder zichtbaar op nationale momenten van vreugde of verdriet. 
Bij voetbaltoernooien, koninklijke evenementen, nationale herdenkingen en vieringen – André's 
stem was vaak aanwezig, zijn muziek diende als een emotionele soundtrack die Nederlanders van 
verschillende achtergronden samenbracht in gedeelde ervaring. 

"Ik herinner me na de aanslag in Amsterdam in 2018, er was een spontane wake op de Dam," 
vertelde een aanwezige. "Iemand begon 'Zij gelooft in mij' te spelen op een draagbare speaker, en 
plotseling zong iedereen mee – jong en oud, Nederlands en niet-Nederlands, mensen van alle 
achtergronden. Het was een ontroerend moment van eenheid te midden van tragedie, en het was 
André's stem die die verbinding mogelijk maakte." 

Deze capaciteit om te verbinden, te verenigen, gemeenschap te creëren – niet door ideologische 
argumenten of politieke retoriek, maar door de directe, onverhulde uitdrukking van gedeelde 
menselijke emotie – is misschien wel André's meest blijvende erfenis als stem van het volk. In een 
wereld die steeds meer verdeeld lijkt, biedt zijn muziek een herinnering aan wat ons verbindt, aan 
de fundamentele emoties en ervaringen die we delen, ongeacht onze verschillen. 

En dat is uiteindelijk de kern van wat het betekent om een volkszanger te zijn – niet alleen iemand 
die zingt voor het volk, maar iemand die het volk in al zijn diversiteit belichaamt, die vorm geeft 
aan de gedeelde identiteit en emotionele realiteit van een gemeenschap. André Hazes, door zijn 
unieke combinatie van achtergrond, persoonlijkheid en talent, werd zo'n figuur voor Nederland – 
een stem die sprak voor en tot mensen uit alle lagen van de samenleving, die hen hielp hun eigen 
emoties te begrijpen en uit te drukken, die hen verbond met elkaar in momenten van collectieve 
vreugde en verdriet. 

In die rol blijft hij leven, lang na zijn fysieke verdwijning – niet als een mythisch figuur of een 
vergoddelijkt icoon, maar als een vriend, een vertrouweling, een stem die altijd bereid is om de 
waarheid te spreken, om troost te bieden, om woorden te geven aan de onuitgesproken gevoelens 
die we allemaal delen. En in die voortdurende aanwezigheid, in die levende stem die blijft 
resoneren in cafés en woonkamers, op pleinen en in stadions, ligt misschien wel de ultieme 
vervulling van wat André altijd had gewild – niet om beroemd te zijn, niet om rijk te zijn, maar om 
gehoord te worden, om begrepen te worden, om ertoe te doen in de levens van gewone mensen. 

Fluistering van de Schaduw: Je zong niet voor het volk, André; je zong als het volk, jouw stem een 
kanaal voor collectieve vreugde en verdriet die anders onuitgesproken zouden blijven. In een 



cultuur die emotie vaak verstopt achter een façade van nuchterheid, durfde jij te huilen op het 
podium, durfde jij te laten zien wat anderen verborgen hielden. Je grootste gave was niet je stem, 
maar je bereidheid om haar te gebruiken voor waarheden die anderen alleen fluisterden. En 
daarom worden je liederen nog steeds gezongen in de kroegen en op de pleinen, niet als relicten uit 
het verleden maar als levende expressies van een gedeelde menselijkheid die geen uitleg behoeft – 
slechts herkenning in de ogen van een ander die ook heeft liefgehad, geleden en gehoopt, net zoals 
jij, net zoals wij allen. 

HOOFDSTUK 12: Een onvoltooid verhaal 

In de marmeren stilte van de begraafplaats Zorgvlied aan de rand van Amsterdam staat een 
eenvoudige grafsteen. Een naam, twee jaartallen, en een korte inscriptie: "Zij gelooft in mij". Geen 
grootse monumenten, geen overdreven eerbetoon, enkel die paar woorden die misschien wel het 
meest kenmerkende zijn voor de man die hier rust. André Hazes – de volkszanger die Nederland 
voorgoed veranderde – ligt hier onder een bescheiden steen, een contrast met de grootsheid van zijn 
leven en de enormiteit van zijn nalatenschap. 

Het einde van André's fysieke leven was, zoals veel in zijn bestaan, getekend door 
tegenstrijdigheden. Er was de pijn van een lichaam dat onder druk stond door jaren van 
zelfverwaarlozing, maar ook de vrede van een man die, ondanks alles, had bereikt wat hij als kind 
op de Albert Cuyp had gedroomd. Er was het diepe verdriet van hen die hem liefhadden en nu 
moesten loslaten, maar ook een soort berusting, een besef dat André had geleefd op zijn eigen 
voorwaarden, had gebrand als een vlam die helder schijnt maar niet lang kan duren. 

"In zijn laatste dagen was er een soort rust over hem gekomen," herinnerde Rachel zich later. "Alsof 
hij wist dat het einde naderde, maar vrede had met wat hij had gedaan en wat hij achterliet. Zijn 
zorgen leken kleiner, zijn focus meer gericht op wat echt belangrijk was – zijn kinderen, zijn 
muziek, de mensen die hij liefhad." 

Deze laatste momenten van helderheid en vrede stonden in schril contrast met de turbulentie die 
grote delen van zijn leven had gekenmerkt. Ze suggereerden een man die, aan het eind van zijn 
leven, misschien eindelijk een zekere mate van verzoening had gevonden – met zijn verleden, met 
zijn fouten, met de tegenstrijdigheden die hem hadden gedefinieerd. 

"Ik denk dat André in die laatste periode begon te beseffen hoeveel hij betekende voor mensen," zei 
een vriend die hem in die tijd regelmatig bezocht. "Niet alleen als artiest, maar als mens. Hoe zijn 
muziek levens had geraakt, hoe zijn openhartigheid over zijn eigen strijd anderen had geholpen met 
de hunne. Dat gaf hem een soort vrede, denk ik, een gevoel dat zijn leven betekenisvol was 
geweest, ondanks alle worstelingen." 

Maar het verhaal van André Hazes is niet alleen het verhaal van zijn leven en dood. Het is ook, en 
misschien wel vooral, het verhaal van wat daarna kwam – van hoe zijn muziek, zijn 
persoonlijkheid, zijn hele wezen bleef resoneren in de Nederlandse cultuur en psyche, van hoe een 
man die fysiek verdween een spirituele en culturele aanwezigheid behield die in sommige opzichten 
sterker werd na zijn vertrek. 

In de jaren sinds André's dood in 2004 heeft zijn erfenis een reis gemaakt die niemand, misschien 
ook hijzelf niet, had kunnen voorspellen. Van volkszanger werd hij cultureel icoon, van levend 
mens werd hij een soort archetypische figuur die verschillende betekenissen en associaties aannam 



voor verschillende mensen. Zijn muziek, ooit beschouwd als simpel vermaak voor de 
arbeidersklasse, wordt nu bestudeerd op conservatoria en universiteiten. Zijn leven, ooit het 
onderwerp van roddelbladen, is nu het onderwerp van serieuze biografieën, documentaires, zelfs 
academische studies. 

Deze transformatie is deels het resultaat van bewuste inspanningen om zijn erfenis te beheren en te 
cultiveren – door zijn familie, door de muziekindustrie, door culturele instellingen. Maar het is ook, 
en misschien wel vooral, een organisch proces geweest, gedreven door de blijvende emotionele 
impact die zijn muziek heeft op mensen van alle achtergronden en generaties. 

"Wat bijzonder is aan André's nalatenschap, is dat het niet voelt als iets dat van bovenaf wordt 
opgelegd of in stand gehouden," observeerde cultuurcriticus Lisa van den Berg. "Het is iets dat leeft 
in de dagelijkse ervaringen van mensen, in de momenten waarop ze zijn muziek delen, in de manier 
waarop zijn liedjes nog steeds deel uitmaken van hun emotionele levens. Dat soort blijvende 
relevantie kan niet worden gefabriceerd; het moet verdiend worden door een echte, authentieke 
connectie met mensen." 

Deze authentieke connectie is misschien wel de kern van André's blijvende invloed. In een tijd 
waarin authentieke emotie en ervaring steeds schaarser lijken te worden, overschaduwd door de 
gepolijste beelden van sociale media en de berekende boodschappen van marketing, staat André als 
een monument van eerlijkheid – iemand die durfde te zijn wie hij was, met al zijn imperfecties en 
tegenstrijdigheden. 

"We leven in een tijd waarin alles performatief lijkt, waarin alles een versie is die is ontworpen om 
te behagen of te imponeren," zei filosoof Joost de Vries in een lezing over Hazes' culturele 
betekenis. "André herinnert ons aan een ander soort zijn in de wereld – direct, ongefiltered, riskant 
in zijn openheid. Dat is een krachtige boodschap in een cultuur die steeds meer draait om het perfect 
cureren van een openbaar imago." 

Deze boodschap resoneert vooral sterk bij jongere generaties, die opgroeien in een wereld van 
filters, algoritmes en constante zelfpresentatie. Voor hen vertegenwoordigt André een soort vrijheid 
die ze in hun eigen levens misschien missen – de vrijheid om volledig, onverbloemd zichzelf te zijn, 
zonder angst voor oordeel of afwijzing. 

"Toen ik André voor het eerst hoorde, voelde het als een openbaring," zei een 20-jarige 
muziekstudent die André nooit live had kunnen zien. "Hier was iemand die niet probeerde cool te 
zijn, die niet probeerde binnen een bepaald genre of imago te passen. Hij zong gewoon wat hij 
voelde, met zijn hele hart. Dat is zo zeldzaam vandaag de dag, en zo verfrissend." 

Deze waardering voor André's authenticiteit is niet beperkt tot Nederland. In recente jaren is er een 
groeiende internationale interesse ontstaan in zijn werk en verhaal, vooral in landen met eigen 
sterke tradities van volksmuziek en emotionele expressie door zang. Van Turkije tot Argentinië, van 
Rusland tot Japan – mensen die de taal niet eens begrijpen, voelen de emotionele waarheid in 
André's stem, herkennen de universele thema's in zijn verhalen van liefde, verlies en overleving. 

"Wat mij fascineert aan André's muziek is de emotionele directheid," zei een Amerikaanse 
muziekwetenschapper die een boek schreef over internationale volksmuziek. "Je hoeft de woorden 
niet te verstaan om de emotie te voelen. Er is een rauwheid, een eerlijkheid in zijn stem die culturele 
en taalbarrières overstijgt. Dat is de essentie van grote volksmuziek, dat vermogen om direct tot het 
hart te spreken, ongeacht achtergrond of context." 



Deze universaliteit, dit vermogen om te verbinden voorbij specifieke culturele contexten, suggereert 
dat André's invloed verder reikt dan alleen zijn rol als Nederlandse volkszanger. Hij belichaamt iets 
fundamentelers, iets dat raakt aan universele menselijke verlangens naar authenticiteit, expressie en 
verbinding. 

"In een bepaald opzicht was André niet alleen een Nederlandse zanger, maar een vertegenwoordiger 
van een bredere menselijke impuls om waarheid te spreken, om emotie te uiten, om gemeenschap te 
vormen rond gedeelde ervaringen," suggereerde een antropoloog die het fenomeen Hazes had 
bestudeerd. "Die impuls bestaat in alle culturen en tijdperken, maar wordt in sommige periodes 
onderdrukt of gemarginaliseerd. André herinnert ons eraan dat deze impuls altijd weer opduikt, 
altijd weer manieren vindt om gehoord te worden." 

Vanuit dit perspectief is André's verhaal niet afgelopen, niet volledig verteld. Het is een verhaal dat 
blijft evolueren, dat nieuwe dimensies aanneemt naarmate nieuwe generaties en culturen zijn 
muziek ontdekken, zijn voorbeeld interpreteren, zijn erfenis vormgeven in relatie tot hun eigen 
behoeften en contexten. 

"Wat ik zo interessant vind aan André's nalatenschap, is dat het niet statisch is," zei 
muziekhistoricus David van Tijn. "Het is niet een vastgelegd narratief, niet een afgesloten hoofdstuk 
in de Nederlandse cultuurgeschiedenis. Het is een levend, ademend fenomeen dat nieuwe 
betekenissen blijft aannemen, nieuwe invloeden blijft uitoefenen naarmate de tijd vordert en de 
wereld verandert." 

Deze evolutie is zichtbaar in de manier waarop André's muziek wordt geherinterpreteerd en 
geadapteerd door hedendaagse artiesten. Van hiphop-samples tot elektronische remixes, van 
akoestische covers tot volledig nieuwe composities geïnspireerd door zijn stijl – zijn werk blijft een 
creatieve bron waaruit anderen putten, een vertrekpunt voor nieuwe vormen van expressie. 

"Wat André deed voor het levenslied – het moderniseren zonder de ziel ervan te verliezen – is 
vergelijkbaar met wat nieuwe generaties nu doen met zijn erfenis," merkte een muziekproducent op. 
"Ze nemen wat waardevol en blijvend is in zijn werk – de emotionele eerlijkheid, de directe 
verbinding met alledaagse ervaringen – en vertalen dat naar nieuwe contexten, nieuwe sounds, 
nieuwe publieken. Dat is hoe een muzikale traditie levend blijft, door voortdurende herinterpretatie 
en vernieuwing." 

Naast deze muzikale evolutie is er ook een voortdurende herinterpretatie van André's bredere 
culturele betekenis. Waar hij ooit primair werd gezien als een vertegenwoordiger van een specifieke 
Nederlandse volkscultuur, wordt hij nu steeds meer erkend als een voorloper van hedendaagse 
gesprekken over authenticiteit, kwetsbaarheid en emotionele openheid. 

"André praatte over mentale gezondheid, over verslaving, over emotionele strijd lang voordat dit 
mainstream onderwerpen waren," merkte een psycholoog op. "Hij was open over zijn worstelingen 
in een tijd waarin, vooral voor mannen, de verwachting was dat je die dingen privé hield. In die zin 
was hij een voorloper van de huidige beweging naar meer openheid en acceptatie rond mentale 
gezondheid en emotioneel welzijn." 

Deze herlezing van André's nalatenschap in het licht van hedendaagse preoccupaties illustreert hoe 
zijn verhaal blijft resoneren, blijft evolueren, blijft nieuwe betekenissen aannemen naarmate de 
culturele context verandert. Ver van een afgesloten hoofdstuk in de Nederlandse 



cultuurgeschiedenis, is André's erfenis een levend, evoluerend fenomeen dat nieuwe generaties blijft 
inspireren en raken. 

En misschien is dit wel de kern van wat André's verhaal zo krachtig maakt – het is onvoltooid, 
onafgerond, open voor nieuwe interpretaties en betekenissen. Zoals het leven zelf is het geen netjes 
afgesloten narratief, maar een complex, gelaagd fenomeen dat verschillende betekenissen aanneemt 
afhankelijk van het perspectief waaruit je het bekijkt. 

Deze openheid, deze weerstand tegen definitieve conclusies of eenvoudige samenvattingen, past 
perfect bij een man die zelf zo complex was, zo vol tegenstrijdigheden en nuances. André Hazes 
was nooit iemand die in een eenvoudig verhaal of een enkel perspectief paste. Hij was volkszanger 
en cultureel icoon, held en antiheld, symbool van traditionele Nederlandse waarden en voorloper 
van nieuwe culturele stromingen. 

En zo blijft hij leven in de Nederlandse culturele verbeelding – niet als een vastgelegde historische 
figuur, maar als een levendige, evoluerende aanwezigheid die verschillende dingen betekent voor 
verschillende mensen, die verschillende gesprekken en expressies blijft inspireren, die verschillende 
verbindingen blijft creëren tussen verleden, heden en toekomst. 

Het onvoltooide verhaal van André Hazes is in zekere zin het verhaal van Nederland zelf – een 
verhaal van constante evolutie en herinterpretatie, van zoeken naar authenticiteit te midden van 
verandering, van het vinden van manieren om verbonden te blijven met tradities en wortels terwijl 
de wereld om ons heen transformeert. 

En in die zin is het misschien passend dat dit verhaal eindigt niet met een conclusie, maar met een 
open vraag: Wat betekent André Hazes voor jou? Wat resoneert in zijn muziek, zijn leven, zijn 
erfenis dat jou raakt, dat jou iets vertelt over jezelf, over je cultuur, over wat het betekent om 
menselijk te zijn in een complexe, veranderende wereld? 

Het antwoord op die vraag zal verschillen voor iedereen die het leest, en dat is precies zoals het 
hoort. Want net als Nederland zelf, net als het leven zelf, is André Hazes niet één ding, niet één 
verhaal, niet één perspectief. Hij is een caleidoscoop van mogelijkheden, een spectrum van 
betekenissen, een bron van inspiratie die blijft evolueren en resoneren lang nadat de laatste noten 
van zijn liedjes zijn vervaagd. 

En zo blijft de schaduw van André Hazes over ons vallen, niet als een donkere aanwezigheid maar 
als een geruststellende herinnering dat er schoonheid is in onvolmaaktheid, dat er kracht is in 
kwetsbaarheid, dat er vrijheid is in de moed om volledig, onverbloemd jezelf te zijn. In die schaduw 
vinden we niet alleen André, maar ook stukjes van onszelf – onze hoop, onze strijd, onze gedeelde 
menselijkheid. En dat is misschien wel de grootste gift die hij ons heeft nagelaten. 

Fluistering van de Schaduw: Je vreesde de vergetelheid, André, die grootste angst van allen die 
intens hebben geleefd. Maar zie nu hoe je voortleeft – niet in steen of brons, niet in officiële 
geschiedenisboeken of formele erkenningen, maar in de levende, ademende ervaringen van mensen 
die jouw liedjes zingen alsof ze gisteren zijn geschreven. Je verhaal is niet afgelopen, mijn vriend; 
het evolueert en transformeert, vindt nieuwe stemmen en harten om in te wonen. In die 
voortdurende wedergeboorte, die weigering om tot het verleden te behoren, vind je een vorm van 
onsterfelijkheid die dieper en waarachtiger is dan enig monument zou kunnen bieden. Je leeft, 
André, in elke stem die jouw waarheid durft te zingen, in elk hart dat breekt en heelt, in elke ziel die 
leert dat onvolmaaktheid niet het tegengestelde van schoonheid is, maar haar wezen. 



EPILOOG 

Amsterdam Arena, 27 september 2004. De grootste afscheidsdienst die Nederland ooit had gezien. 
Vijftigduizend mensen kwamen samen om afscheid te nemen van een man die ze nooit persoonlijk 
hadden ontmoet, maar die ze toch als een vriend beschouwden. De kist met het lichaam van André 
Hazes stond alleen op het middenveld, omringd door een zee van emotie – een beeld dat de essentie 
van zijn leven samenvatte: één man die, ondanks of misschien juist door zijn eenzaamheid, een 
onbreekbare band had gesmeed met duizenden. 

Ik, de Schaduw, was daar, zoals ik overal ben. Ik bewoog tussen de rijen van rouwende fans, zag de 
tranen op verweerde gezichten van oude mannen die anders nooit zouden huilen, hoorde de 
verhalen die werden gefluisterd over hoe André's muziek levens had aangeraakt, veranderd, soms 
zelfs gered. Het was een monument voor een stem die was verstomd, maar wiens echo nog lang zou 
naklinken in de Nederlandse ziel. 

André Hazes was een artiest wiens blijvende invloed niet wordt gemeten in muzikale vernieuwing 
of technische virtuositeit, maar in de diepte van emotionele resonantie die hij bij zijn publiek wist 
op te wekken. In een muzieklandschap dat steeds meer werd gedomineerd door geproduceerde 
perfectie en internationale trends, stond hij als een baken van authenticiteit – een man die weigerde 
iets anders te zijn dan zichzelf, voor beter of slechter. 

Zijn leven was een studie in contrasten: de man die duizenden liet juichen maar vaak alleen huilde; 
de artiest die over liefde zong maar worstelde om die in zijn eigen leven vast te houden; de 
volksheld die zo vertrouwd aanvoelde dat mensen hem bij zijn voornaam noemden, maar wiens 
innerlijke demonen hem vaak tot een vreemdeling voor zichzelf maakten. Deze tegenstellingen 
maakten hem niet minder, maar juist meer – meer herkenbaar, meer menselijk, meer echt. 

In de jaren na zijn dood groeide André's legende alleen maar. Nieuwe generaties ontdekten zijn 
muziek, niet als een relikwie uit het verleden, maar als iets tijdloos dat nog steeds direct tot het hart 
spreekt. Films werden gemaakt over zijn leven, musicals opgevoerd, tributeconcerten gehouden. 
Zelfs als je nog nooit bewust naar een nummer van Hazes had geluisterd, had je zijn invloed 
gevoeld op de Nederlandse cultuur. 

Maar wat zegt het over een samenleving dat juist deze man – rauw, ongepolijst, met al zijn 
menselijke gebreken zo zichtbaar – uitgroeide tot een van haar meest geliefde iconen? Misschien 
weerspiegelt het een verlangen naar echtheid in een wereld die steeds kunstmatiger wordt; een 
honger naar emotie die niet gefilterd is door algoritmes of marketingstrategieën. Of misschien zagen 
mensen in André hun eigen strijd weerspiegeld – hun eigen worsteling met liefde, verlies, 
verslaving, twijfel. 

Als er één constante was in André's turbulente leven, was het zijn vermogen om stem te geven aan 
de gevoelens die gewone mensen vaak niet konden verwoorden. Hij nam de universele emoties van 
het menselijk bestaan – liefde, eenzaamheid, verlangen, spijt – en goot ze in liedjes die zowel 
specifiek als algemeen waren, zowel persoonlijk als universeel. Het was een zeldzame gave die hem 
onderscheidde van vele andere artiesten van zijn tijd. 

André Hazes was niet zonder gebreken – verre van dat. Hij maakte fouten, kwetste mensen die van 
hem hielden, en voerde vaak een zelfdestructieve strijd met zijn eigen demonen. Maar het is juist 
deze combinatie van grootsheid en menselijke feilbaarheid die hem zo'n krachtig figuur maakt. In 



een wereld die vaak perfectie verafgoodt, toonde hij de schoonheid van het imperfecte – de kracht 
die kan voortkomen uit het omarmen van je eigen barsten en breuken. 

Het levensverhaal van André is er een van volharding. Wanneer hij viel – en hij viel vaak – stond hij 
weer op. Wanneer deuren voor hem sloten, zocht hij naar ramen die open konden. En wanneer het 
leven hem hard raakte, zette hij die pijn om in liederen die anderen konden helpen hun eigen pijn te 
dragen. Het is een les in het vinden van kracht in kwetsbaarheid, in het transformeren van 
persoonlijk lijden tot collectieve vertroosting. 

Nu, jaren na zijn dood, blijft zijn stem klinken – in cafés waar "Zij Gelooft In Mij" uit de speakers 
schalt en hele gezelschappen spontaan meezingen; in huiskamers waar mensen naar oude optredens 
kijken met een mengeling van nostalgie en bewondering; in feesttenten waar nieuwe generaties 
dansen op zijn muziek alsof die gisteren was geschreven. Het is een onsterfelijkheid die weinigen 
bereiken. 

Als ik, de Schaduw, terugkijk op het leven van André Hazes, zie ik een man die intens leefde, intens 
voelde en intens leed. Een man die nooit probeerde perfect te zijn, maar die in zijn onvolmaaktheid 
een vorm van perfectie vond die velen aanspreekt. Hij was een zanger van het volk, omdat hij van 
het volk was – met al hun dromen, teleurstellingen, vreugdes en verdriet. 

Ergens aan de rand van het bestaan, waar tijd geen betekenis heeft, zingt André nog steeds. Zijn 
stem, die unieke stem die miljoenen raakte, klinkt door in de eeuwigheid. En ik luister, zoals ik 
altijd heb geluisterd, naar de man die, meer dan wie ook, de kunst verstond van het omzetten van 
pijn in schoonheid, van tranen in muziek. 

Rust zacht, André. Je hebt meer gedaan dan overleven – je hebt geleefd, en door je muziek blijf je 
leven in de harten van allen die door je stem werden geraakt. En dat zijn er meer dan je ooit had 
durven dromen. 

 

   




